
Upadek rządu Laniela

X Zjazd KPCz obraduje

Plon obowiązkowych dostaw mleka za I kwar
ta! br. powiat miastecki wykonał w 43 proc. 
Są w powiecie gminy takie iak Kawcze, czy

ł

Radziecki!", „Niech żyje po
kój!".

Zjazd zagaja A. Zapotocky, 
witając delegatów j gości. Ze 
brani powstaniem z miejsc 
uczcili pamięć Józefa Stalina 
i Klementa Gottwalda.

A. Zapotocky w imieniu Ko 
mitetu Centralnego ogłasza 
X Zjazd KPCz za otwarty.

Referat sprawozdawczy 
Komitetu Centralnego Ko
munistycznej Partii Czecho
słowacji wygłosił Pierwszy 
Sekretarz KC KPCz A. No- 
votny.

Obrady zjazdu trwają.

PARYŻ. W sobotę 12 Czerw 
ca rano we francuskim Zgro 
madzeniu Narodowym odbyło 
się posiedzenie, na którym o- 
balony został sprawujący od 
11 miesięcy ■'••ładzę gabinet 
premiera J. Laniela.

Na czwartkowym posiedzę 
niu Zgromadzenia upadł wnio 
sek, w którym rząd domagał 
się odrzucenia trzech rezolu
cji potępiających politykę La
niela w Indochinach. 332 depu 
towanych głosowało przeciw 
ko wnioskowi rządowemu, a 
tylko 263 za wnioskiem. Był 
to dotkliwy cios dla gabinetu 
Laniela, który zwołał natych 
miast radę ministrów i zażą
dał, by upoważniła go do po
stawienia kwestii zaufania. 
Po uzyskaniu’upoważnienia od 
rady ministrów, Laniel powró 
cił do Zgromadzenia i oznaj
mił, że domaga się odrzuce
nia rezolucji i wiąże z tym 
kwestię zaufania.

Głosowanie nad wnioskiem 
rządowym i nad kwestią za 
ufania odbyło się, zgodnie z 
postanowieniami konstytucji

Z związku z tym 
przewodniczący Pre
zydium Rady Naro
dowej m. st Warsza 
wy, Jerzy Albrecht 
otrzyma! list nastę
pującej treści:

Ż uczuciem głębo
kiej wdzięczności za
wiadamiam o otrzy
maniu daru ludu 
pracującego miasta 
Warszawy — makie
ty pomnika „Brater
stwo broni".

W imieniu ludu 
pracującego m. Sta
lingradu proszę prze 
kazać mieszkańcom 
m. Warszawy brater 
skie pozdrowienia I 
wyrazy serdecznej

wdzięczności za spe
cjalne wyróżnienie i 
zaszczyt okazany 
miastu Stalingrad.

Niechaj dar ten - 
symbol krzepnącej 
przyjaźni między na
rodami polskim i ra
dzieckim - jeszcze 
ściślej złączy je do 
dalszej walki o roz
kwit pokojowego. ży
cia, o pokój na ca
łym świecie.

Z całego serca ży 
czymy mieszkańcom 
Warszawy nowych 
sukcesów w pracy 
nad odbudową stoli
cy Polskiej Rzeczy
pospolitej Ludowej.

barwne pochody młodzieży 
szkolnej. Jeden z takich ma
lowniczych korowodów chłop 
ców i dziewcząt, oklaskiwany 
serdecznie przez przechod
niów, przemaszerował ulica
mi Bydgoszczy. Młodzież 
szkolna zaprezentowała żywe 
sceny z ulubionych książek m. 
in. fragmenty z „Pana Tade

Następnie przyjęto zgłoszo
ne przez Komisję Statutową 
poprawki do statutu ZLP, u-
„ (Dokończenie na 3 str.)

dżinie podniesienia wydajno
ści pracy oraz stopy życiowej 
mas pracujących.* * *

Dnia 12 bm. toczyła się dy
skusja nad referatem sekre
tarza WCSPS Niny Popowej o 
zmianach w statucie Radziec
kich Związków Zawodowych. 
W swych wystąpieniach dele
gaci aprobowali zmiany i pro
ponowali uzupełnienia do po
szczególnych rozdziałów pro
jektu statutu.

Wołcza, które zrealizowały ten plan zaledwie 
w 16 proc. W maju powiat wykonał miesięcz
ny plan obowiązkowych dostaw zaledwie w 
30 proc.

Główną przyczyną Istniejącego stanu jest 
zła praca PZ Mlecz, i jego odpowiednich pra
cowników w gminach i gromadach. Dotąd bo
wiem PZ Mlecz, nie potrafił ustawić należycie 
do pracy swych gminnych delegatów, a ci z 
kolei zlewni. Gminni delegaci PZ Mlecz, 
nie są przeważnie kontrolowani. Skutek jest 
taki, że w wielu gminach jest tak jak w Lub
nie, gdzie delegat PZ Mlecz, nie ma zupełnie 
rozeznania w terenie, nie znają oni ilości za
legających i przyczyn niewywiązywania się z 
planu poszczególnych rolników, nie wysuwa się 
wniosków o ukaranie w stosunku do złośliwie 
uchylających się od realizacji planu.

Istniejącemu stanowi zapobiec może rady
kalne usprawnienie pracy w PZ Mlecz. I gmin
nych delegatów tej instytucji. Wnioski takie, 
wysunął już dwa miesiące temu powiatowy 
pełnomocnik Ministerstwa Skupu. Wnioski 
słuszne, które mówią o konieczności: 
■j uaktualnienia wykazów dostarczających 
-*■ mleko i uzupełniania ich na bieżąco,

stałej i systematycznej współpracy, delega- 
2tów PZ Mlecz, ze zlewniarzami, dla do

brej orientacji w terenie,

3 stałej współpracy gminnych delegatów 
PZ Mlecz, z gminnymi delegatami Mini
sterstwa Skupu dla reagowonia z miejsca 
na opieszałość w dostawach mleka.

4 cotygodniowe! analizy w poszczególnych 
gminach sytuacji na odcinku realizacji 
planu obowiązkowych dostaw mleka i sy
stematycznego przesyłania sprawozdań do 
powiatu.

Wydaje nam się, że czas, aby wnioski te 
wprowadzono wreszcie w życie i przez syste
matyczna kontrolą zapewniono Ich wykonani^

trze 2 pociągi francuskie z bro 
nią amerykańską. Od 11 mar
ca na odcinku tym wysadzono 
w powietrze łącznie 22 nie
przyjacielskie pociągi z bro
nią. W nocy z 30 na 31 maja 
na szosie strategicznej nr 5 
Wojska Ludowe zlikwidowały 
nieprzyjacielski posterunek 
Ko Dung w odległości 12 km 
na północny wschód od mia
sta Hai Duong.

8 czerwca Wietnamska Ar
mia Ludowa rozgromiła nie
przyjacielski batalion udający 
się do miasta Ho Nguen dla 
udzielenia pomocy okrążone
mu garnizonowi francuskiemu 
w Trie-Huong.

W innej wiadomości agencja 
podaje, że 2 czerwca Wietnam 
ska Armia Ludowa zlikwido
wała 2 posterunki francuskie 
w odległości kilkunastu km od 
Haifongu.

4 czerwca wojska Wietnam
skiej Armii Ludowej znisz
czyły ważny posterunek fran
cuski Wan Tai w odległości 
8 km na północny zachód od 
miasta Hai Duong.

Nieprzyjaciel poniósł przy 
tym znaczne straty w ludziach 
1 »prs«ią tęcbrUczoyca,

Przewodniczący Komitetu Wykonawczego 
Miejskie] Rady miasta Stalingradu 

(-) SZAPUROW

Marszalek Sejmu PRL 
prof. Jan Dembowski 
wśród słuchaczy 
i pracowników 
naukowych Akademii 
Wojskowo-Politycznej 
im. F. Dzierżyńskiego

WARSZAWA. W Akademii 
Wojskowo-Politycznej im, F. 
Dzierżyńskiego odbyło się 
spotkanie słuchaczów i pra
cowników naukowych z mar 
szałkiem Sejmu PRL, preze
sem PAN prof. Janem Dem
bowskim.

Prof. J»n Dembowski po
dzielił się ze słuchaczami i 
wykładowcami uczelni swy
mi wrażeniami z pobytu w 
ZSRR na uroczystościach ob 
chodu 300 rocznicy zjedną- 
czenii Ukrai&y. s Ryją, v

MOSKWA. Na posiedzeniu 
przedpołudniowym XI Zjazdu 
Związków Zawodowych ZSRR 
w dniu 11 bm. w dalszym cią
gu toczyła się dyskusja nad 
referatami sprawozdawczymi 
WCSPS i Centralnej Komisji 
Rewizyjnej. Delegici mówili o 
roli związków zawodowych 
w rozwoju gospodarki i kul
tury ZSRR, wysuwali wnioski 
zmierzające do dalszego u- 
sprawnienia działalności or
ganizacji związkowych w dzie

Społeczeństwo Stalingradu 
dziękuje za dar 
ludu Warszawy

WARSZAWA. Z okazji 11 rocznicy zwycię
stwa pod Stalingradem, przekazany został 
2 lutego br. dla m. Stalingradu dar m. War
szawy w postaci makiety Pomnika Braterstwa.

WARSZAWA. Uroczyście obchodzone są „Dni Oświa
ty, Książki i Prasy" w czołowych zakładach pracy na 
Wybrzeżu. W Stoczni Gdańskiej przebiegają one pod 
znakiem wzmożonej propagandy książki.

WARSZAWA. Dnia 11 czerw 
ca odbyło się w Belwederze 
spotkanie, na które przybyli 
członkowie Komitetu Central
nego PZPR z Pierwszym Se
kretarzem KC PZPR Bolesła
wem Bierutem na czele oraz 
uczestnicy VI Zjazdu Litera
tów Polskich i delegacje za
graniczne, które wzięły udział 
w Zjeździe.

Spotkanie upłynęło w bar
dzo serdecznej atmosferze.

W dniu 11 bm. zakończył 
obrady VI Walny Zjazd Dele
gatów Związku Literatów Pol 
skich.

W ostatnim dniu obrad za
kończyła się dyskusja, którą 
podsumował Leon Kruczkow
ski. Uczestnicy obrad uchwa
lili apel do pisarzy całego 
świata o wzmożenie udziału 
w walce o pokój oraz rezo
lucję zjazdową. Dokonano wy
boru nowego Zarządu Głów
nego ZLP, którego prezesem 
ponownie wybrany został 
Leon Kruczkowski.

francuskiej, po upływie 18 go 
dżin, tj. w sobotę rano. Pre
mier Laniel zabrał na począt 
ku posiedzenia głos i oponu
jąc przeciwko rezolucjom sta 
rał się przekonać deputowa
nych należących do większo
ści rządowej, .aby w obec
nych warunkach nie wywoły
wali kryzysu gabinetowego. 
Zwracając się do deputowa
nych stronnictw prawico
wych Laniel ostrzegał, że o- 
balenie rządu pociągnie za so 
bą zmianę dotychczasowej pó 
lityki i spowoduje, być może, 
wystąpienie Francji z bloku 
atlantyckiego. W zakończeniu 
podkreślił on, że łatwiej jest 
obalić rząd niż utworzyć no 
wy.

Po przemówieniu Laniela 
deputowani różnych partii zło 
żyli krótkie oświadczenia, wy 
jaśniając motywy swego gło
sowania.

Przewodniczący grupy par 
lamentarnej partii socjalisty
cznej (SFIO) Charles Lussy 
oświadczył, że deputowani so 

(Dokończenie na 3 str.)
usza", „Chaty wuja Toma', 
„Robinzona Kruzoe" i in
nych.

Mieszkańcy Torunia serde 
cznie witali przeciągające uli 
cami miasta zespoły tanecz
ne i muzyczne młodzieży o- 
raz grupy ilustrujące historię 
książki polskiej, rozwój szkol 
nictwa, czytelnictwa itp.

• KAIR
Pismo egipskie „Rosę El-Yous- 

set" opublikowało wiadomość, te 
Stany Zjednoczone zamierzają wy 
budować w Afryce specjalną 
drogę dla czołgów. Droga ta ma 
połączyć Sudan 1 południową Af
rykę z Kenią, Ufandą 1 belgij
skim Kongo.
• BELGRAD

Jak podaje dziennik „Borba", w 
dągn ostatnich Z miesięcy dale 
się zauważyć w Jugosławii wzrost 
cen rynkowych produktów rol
niczych.
• BERLIN

Adtnauer oświadczył 10 bm., to 
w październiku br. wyjedzle do 
USA w związku ■ nroczystołclą 
wręczenia mu dyplomu doktora 
honoris causa na Uniwersytecie 
Columbia. Adenauer zaznaczył, 
tę w czasie pobytu w USA ma za 
Blar odbyć rozmowy ■ Eiseniio- 
»«M I Duhtitw,

Z XI Zjazdu
Związków Zawodowych ZSRR

Realizować słuszne wnioski dla usprawnienia 
przebiegu obowiązkowych dostaw mleka 

w powiecie miasteckim

Dużym zainteresowaniem 
cieszą się organizowane na 
terenie stoczni kiermasze ksią 
żek i loterie książkowe.* • »

Zespoły czytelnicze w gro 
madach woj. krakowskiego 
znacznie ożywiły swą działał 
ność w czasie „Dni". W 256 
zespołach czytelniczych woj. 
krakowskiego ponad 3 tys. u 
czestników zaznajamia się z 
nająowszymi osiągnięciami w 
rolnictwie,

• w w •
r „Dom Książki" w Łodzi u- 

ruchomił zradiofonizowane 
wozy — bibliobusy, które od 
wiedzają podmiejskie groma 
dy, organizując tam sprzedaż 
książek i loterie książkowe.* * *

Pracownicy biblioteki Uni 
wersytetu im. Marii Curie - 
Skłodowskiej w Lublinie, Aka 
demii Medycznej oraz Insty
tutu Medycyny Pracy Wsi zór 
ganizowąli wystawę „Nauka

i książka w walce o rozwój 
wsi polskiej". Wystawa obej 
muje bogatą fachową litera
turę rolniczą oraz książki pi
sarzy chłopskich.

* * *
W bibliotece miejskiej w 

Bydgoszczy otwarta została 
interesująca wystawa jyi.: 
„Książka bastionem polskości 
na Pomorzu". Na całość wy
stawy składa się kilkaset cen 
nych publikacji książkowych, 
dokumentów, rycin, obrazów 
i map. Duże zainteresowanie 
wzbudzają stare pergaminy 
przywilejów nadanych mia
stom pomorskim przez kró
lów polskich. Szczególnie bo
gato przedstawia się dział po 
święcony poezji Warmii i Ma 
zur, dziejom Pomorza Gdań 
skiego oraz ludowej literału 
rze kaszubskiej.» * *

Ulicami szeregu miast i 
miasteczek woj. bydgoskiego 
przeciągnęły z okazji „Dni"

„Dni Oświaty, Książki i Prasy”— 
mobilizacją do dalszej walki 

na froncie kultury
Uroczysty przebieg „Dni“ w miastach i wsiach całego kraju

Dalsze sukcesy 
Wietnamskiej Armii Ludowej 

Poważne straty w ludziach i sprzęcie 
ponosi francuski korpus ekspedycyjny

PEKIN. Wietnamska Agen
cja Prasowa podaje, że 31 ma
ja i 2 czerwca na linii kole
jowej między Hanoi i Haifon- 
giem wzdłuż szosy strategicz
nej nr 5 Wietnamskie Wojska 
Ludowe wysadziły w powie-

VI Walny Zjazd Związku 
Literatów Polskich zakończył obrady 
Spotkanie członków KCPZPR 

z uczestnikami zjazdu literatów

Ni mjęrtu: uczeitalcy ZJizóu- J. Brzechwa, pisarze czecho
słowaccy J. Filar 1 J. Kontra oraz Wanda Żółkiewska,

PRAGA. Dnia 11 czerwca 
rozpoczął się w Pradze 
X Zjazd Komunistycznej 
Partii Czechosłowacji. Salę 
zapełnili delegaci i goście z 
wszystkich obwodów kraju, 
robotnicy i chłopi pracujący, 
przedstawiciele inteligencji, 
pracownicy nauki i sztuki, 
działacze społeczni oraz 
przedstawiciele zagranicz
nych partii komunistycznych 
i robotniczych.

Polską Zjednoczoną Partię 
Robotniczą reprezentuje dele 
gacja w składzie: członek Biu 
ra Politycznego KC PZPR 
Edward Ochab, członek KC 
PZPR Witold Jarosiński i I 
sekretarz KW PZPR we Wro 
cławiu Jan Kowarz.

Na salę wchodzą gorąco wi 
tani członkowie prezydium 
KPCz: A. Zapotocky, V. Siro- 
ky, A. Novotny, J. Dolansky, 
A. Cepicka, V. Kopecky, K. 
Bacilek, V. David, J. Duris, 
Z. Fierlinger, J. Garus, L. 
Jankovcova, L. Kopriva, J. 
Krosnar, Z. Nejedly, V. No
sek, i J. Tesla.

Wszyscy delegaci powstają 
z miejsc, • na sali rozlegają 
się huczne oklaski i okrzyki: 
„Niech żyje Komunistyczna 
Partia Czechosłowacji".

Długotrwałymi oklaskami 
witają zebrani członków de
legacji zagranicznych. Serdecz 
ną owację zgotowali delegaci 
przedstawicielom Komuni
stycznej Partii Związku Ra
dzieckiego z N. S. Chruszczo 
wem na czele. Rozlegają się 
okrzyki: „Niech żyje Związek

Delegacja KPZR 
złożyła wieńce 
w Mauzoleum Gottwalda

PRAGA. Od czwartku 9 bm. 
przebywa w Pradze delega
cja Komunistycznej Partii 
Związku Radzieckiego na 
X Zjazd Komunistycznej Par 
tli Czechosłowacji w skła
dzie: N. S. Chruszczów — 
Pierwszy Sekretarz KC 
KPZR, I. D. Nazarenko — 
Seretarz KC Komunistycznej 
Partii Ukrainy, J. A. Furce- 
wa — sekretarz Moskiew
skiego Komitetu Miejskiego 
KPZR oraz W. P. Stiepanow, 
kierownik wydziału KC 
KPZR.

10 czerwca delegacja KPZR 
udała się do Mauzoleum Kle 
menta Gottwalda, gdzie zło
żyła wieniec.



Wysuwamy wniosek, aby pię 
cio - punktowa propozycja 
ministra W. M. Mołotowa zo 
stała przyjęta przez konfe
rencję jako podstawa do dal 
szej dyskusji.

Na tym samym posiedzeniu 
w dniu 5 czerwca pan Bedell 
Smith, delegat Stanów Zjed
noczonych, oświadczył, że nie 
zgadza się na propozycję mi
nistra Mołotowa. Oponuje cn 
przeciwko utworzeniu komi
sji ogólnokoreańskiej, która 
by przygotowała i przeprowa 
dziła wolne wybory w całej 
Korei. Oponuje on także prze 
ciwko utworzeniu odpowied
niej komisji międzynarodo
wej, mającej za zadanie spra 
wowanie nadzoru nad wolny 
mi wyborami w Korei.
Argumenty wysuwane przez 

delegata USA na poparcie 
swego stanowiska nie wytrzy 
mują jakiejkolwiek krytyki.

W celu przygotowania i 
przeprowadzenia wolnych wy 
borów w całej Korei oraz w 
celu ułatwienia zbliżenia mię 
dzy północną a południową 
częścią Korei, konieczne jest 
utworzenie komisji ogólnoko-

Przemówienie ministra Nam Ira

Lisi matek z Paiei Lao 
do uczestników Konferencji fionewsk ej

sja Nadzorcza Państw Neu
tralnych w Korei nie mogła 
wypełniać swych funkcji z po
wodu stanowiska, jakie za
jęli w niej przedstawiciele 
Polski 1 Czechosłowacji.

Można stwierdzić, że komi
sja ta mogłaby rzeczywiście 
rozwinąć znacznie skuteczniej 
szą działalność, gdyby amery
kańskie władze wojskowe nie 
naruszały układu rozejmowe- 
go i nie stwarzały wszelkiego 
rodzaju przeszkód komisji i 
jej zespołom inspekcyjnym.

Oświadczenia przedstawi
cieli Polski i Czechosłowacji, 
wystosowane do Wojskowej 
Komisji Rozejmowej w Korei 
15 i 30 kwietnia oraz 20 maja, 
są powszechnie znane. Oświad 
czenia te podkreślają, że ame
rykańskie władze wojskowe 
usiłują sparaliżować działal
ność Komisji Nadzorczej 
Państw Neutralnych w Korei.

Pragnę przedstawić konfe
rencji pewne fakty, które tego 
dowodzą. Np. jak wynika ze 
sprawozdań z posiedzeń korni 
sji 15 września i 9 października 
1953 r., w porcie wejściowym 
w Pusanle władze amerykań
skie odmówiły zespołom in
spekcyjnym prawa sprawdze
nia ładunków na statkach, 
otwierania skrzyń i skontro
lowania wykazu ładunków.

W przeciyvieństwle do tego 
możemy dowieść przy pomocy 
sprawozdań neutralnych ze
społów inspekcyjnych, działa
jących na obszarze Korei pół
nocnej, że w działalności swej 
miały one zapewnioną wszel
ką możliwą pomoc ze strony 
Koreańskiej Armii Ludowej i 
chińskich ochotników ludo
wych. Od pierwszego dnia 
swej działalności, tj. od 18 
sierpnia 1953 r. do maja 1954 
roku, zespoły inspekcyjne 
państw neutralnych przepro
wadziły kontrole na miejscu 
w 953 wypadkach. Świadczy 
to, iż w północnej Korei stwo
rzono normalne warunki dla 
działalności tych zespołów. 
Należy również przytoczyć 
fakt, że przedstawiciel Szwaj
carii w Komisji Nadzorczej 
Państw Neutralnych generał 
Liner, jak również przedsta
wiciel Szwecji generał Krap- 
sen stwierdzili na posiedzeniu 
komisji 23 września 1953 roku, 
że rząd Korei północnej udz.ie. 
lił niezbędnej pomocy zespo
łom inspekcyjnym.

Z powyższego wynika jasno, 
te oświadczenie delegata USA 
na temat Komisji Nadzorczej , 
Państw Neutralnych nie jest | 
zgodne_x fafctam^

Z plenarnego posiedzenia 
Konferencji Genewskiej

GENEWA. Na piątkowym posiedzeniu plenarnym Kon
ferencji Genewskiej, poświęconym kwestii koreańskiej, 
zabrał glos minister Spraw Zagranicznych Koreańskiej 
Republiki Ludowo-Demokratycznej Nam Ir, który oświad
czył, co następuje;

Minister C/.oii En-lai 
zlożjł wizytę 
prezv(leti1ouiSzna]rarl| 

GENEWA. Jak donosi Biuro Prą 
sowę delegacji Chińskiej Republl 
ki Ludowej, szef felegacjl Ch.n- 
skiej Republiki Ludowej na Kon 
fereneję Genewską, premier 1 ml 
nlster Spraw Zagranicznych Cz>u 
En-lal udał się 12 czerwca w go 
dżinach rannych do Berna.

Premier Czou En-lat złoty} naJ 
pierw wizytę szwajcarskiemu mi
nistrowi spraw zagranicznych 
Petlt-plerre owi • następnie w je 
go towarzystwie odwiedzi} prezy? 
denta Konfederacji Szwajcarskiej 

Rubattela^

Spotkanie
Fam Wan Donga 
z Kriszną Menonem

GENEWA, w piątek 11 bm. sta 
ly przedstawiciel Indii w ONZ 
Kriszna Menon odbył 3-godzlnną 
rozmowę z szefem delegacji Wlet 
namsklej Republiki Demokratycz 
nej na Konferencję Genewską, 
wicepremierem Fam Wan Don
giem.

GENEWA. Francuski minister 
spraw zagranicznych Bldault po
wrócił w piątek rano do Genewy, 
po czym odbył rozmowę z szefem 
delegacji amerykańskiej Bedell 
Smithem,

wsi. Oto dlaczego wraz z naszymi 
mężami 1 dziećmi wystąpiłyśmy 
do walki przeciwko obcym agre
sorom, aby kraj nasz byl nlezaleg 
ny i abyśmy mogły w spokoju 
uprawiać nasze pola ryżowe.

Pozdrawiamy uczestników kon
ferencji 1 życzymy Im, aby roz
strzygnęli kwestię Indochin zgod 
nie z pragn enlaml matek z Patet 
Lao, Wietnamu, Khmeru 1 Innych 
krajów

W dniu 5 czerwca przewód 
niczący delegacji radzieckiej 
W. M. Molotow przedstawił 
konferencji pięciopunktową 
propozycję, aby umożliwić o- 
siągnięcie wstępnego porozu
mienia co do podstawowych 
zasad problemu koreańskiego. 
Delegacja Chińskiej Republi
ki I,udowej popiera w całej 
pełni te propozycje ministra 
Mołotowa. Zadaniem naszej i 
konferencji jest znalezienie 
w drodze rokowań sposobów 
pokojowego uregulowania pro 
blcmu koreańskiego. Skoro o- 
siągnęliśmy zbieżność punk
tów widzenia lub prawie zbie 
źność punktów widzenia co 
do pewnej niemałej ilości 
spraw, powinniśmy ustalić, 
jakich spraw to dotyczy, a 
następnie kontynuować dysku 
Fję nad sprawami, co do któ 
rych poglądy nasze różnią się, 
aby móę osiągnąć całkowite 
porozumienie we wszystkich 
kwestiach. Uważamy, że jest 
to słuszna droga, którą kon 
fcrencja powinna obrać, aby 
osiągnąć pokojowe uregulowa 
nie problemu koreańskiego.

Minister Molotow 
podejmował obiadem 
Kris?*? Menonu

GENEt \ Dnia 10 bm. minister 
Spraw Zagranicznych ZSRn W. 
M. Molotow podejmował obiadem 
Krisznę Menona, stałego przedsta 
wlclela Indii w ONZ.

GENEWA. W dniu 11 czerwca na posiedzeniu ple
narnym Konferencji Genewskiej, poświęconym problemo
wi koreańskiemu, minister Spraw Zagranicznych Chiń
skiej Republiki Ludowej Czou En - lai wygłosił prze
mówienie, w którym oświadczył;

żadnej przyczyny sprzeciwiać 
się utwpr^ęniu komisji ogólno 
koreańskiej, która przygotuje 
i przeprowadzi te wybory.

Uczestnicy Konferencji Ge
newskiej uznali, że wycofanie 
obcych wojsk z Korei stanowi 
jedno z najdonioślejszych po
sunięć prowadzących do poko
jowego uregulowania kwestii 
koreańskiej.

Proponowaliśmy wycofanie 
wszystkich obcych sił zbroj
nych z Korei przed przepro
wadzeniem wyborów. Biorąc 
pod uwagę wypowiedzi niektó1 
rych delegatów, oświadczyliś-1 
my tutaj, że termin ostatecz
ny wycofania obcych cii ąbroj 
nych mógłby zostać ustalony 
oraz że w zasadzie nie sprze
ciwiamy się stopniowemu wy 
cofaniu obcych wojsk pod wa
runkiem, że będzie przy tym 
przestrzegana zasada propor
cjonalności.

Większość uczestników Kon
ferencji Genewskiej uznała 
konieczność stworzenia wa
runków, które by wyelimino
wały możliwość wznowienia 
działań wojennych i zagwa
rantowały pokojowy rozwój 
Korei.

Uważamy, że sprawa utrzy
mania pokoju w Korei, która 
ma doniosłe znaczenie dla na
rodu koreańskiego, powinna 
być rozwiązana przez obecną 
konferencję, aby zapewnić na
rodowi koreańskiemu moż
ność poświęcenia się pracy 
nad odbudową gospodarki na
rodowej, zniszczonej przez 
wojnę.

Jest to konieczne dla Korei 
1 również dla utrzymania po
koju na Dalekim Wschodzie i 
na całym świecie.

A zatem istnieją wszelkie 
podstawy ku temu, by konfe
rencja uchwaliła wstępne re
zolucje w sprawie ogólnych 
zagadnień dotyczących zasad 
pokojowego uregulowania 
kwestii koreańskiej. Dlatego 
też delegacja nasza popiera 
projekt rezolucji zgłoszony 
przez delegację radziecką dnia 
5 czerwca w przekonaniu, że 
uchwalenie tego projektu u- 
łatwi konferencji wykonanie 
ciążącego na niej zadania po 
kejowego uregulowania kwe
stii koreańskiej.

W zakończeniu nie mogę po
minąć wypowiedzi przedsta
wiciela USA w dniu 5 czerwca, 
który utrzymywał, że Korni-

GENEWA. W piątek 11 bm. 
odbyło się pod przewodnictwem 
ministra Spraw Zaqranlcznvch 
ZSRR W. M. Mołotowa kolejne 
pl_..arne posiedzenie 19 delega 
cji uczestniczących w dyskusji 
nad sprawą Korei. Na posiedzę 
niu tym przemawiali: minister 
Spraw Zagranicznych Chińskiej 
Republiki Ludowej Czou En-lai 
delegat Kanady Ronning, de
legat Nowej Zelandii Mc 
Intosh, minister Spraw Zagrani 
cznąrch Koreańskiej Republiki 
Ludowo - Demokratycznej Nam 
Ir, brytyjski minister spraw za
granicznych Eden, delegat Sy
jamu Wan, belgijski minister 
spraw zagranicznych Spaak, 
francuski minister spraw za. 
granicznych Bldault.

Wszyscy mówcy nawiązywa 
11 do wniesionych 5 czerwca 
przez delegację radziecką pro
pozycji podkreślających, że co 
do pewnych kwestii związanych 
z problemem koreańskim, kon
ferencja moąłaby już obecnie 
powziąć uzgodnioną uchwałę, 
podczas gdy inne zagadnienia, 
co do których ujawniły się roz 
bieżności, należałoby rozpatry
wać dodatkowo.

Gdy jednak przedstawiciele 
Chińskiej Republiki Ludowej i 
Koreańskiej Republiki Ludowo- 
Demokratycznej wzywali uczę 
siników konferencji do przyję
cia propozycji ZSRR jako wska 
zujących słuszną drogę do roz
wiązania kwestii koreańskiej, 
to inni mówcy uchylali się od 
jasnej, bezpośredniej odpowie
dzi na propozycje zgłoszone 
przez ministra Mołotowa, kła
dąc zamiast tego nacisk b ,dź 
na zagadnienia nie mające zwia 
zku z tymi propozycjami, bądź 
też na różne kwestie natury 
technicznej.

Stanowisko delegacji Chiń
skiej Republiki Ludowej przed- 
st? rił minister Spraw Zagra
nicznych Czou En-lal.

Nastenny mówca, delegat Ka 
nady Ronning wygłosił obszer
ne polemiczne przemówienie, w 
którym poruszył najrozmaitsze 
zagadnienia. Mówca usprawie
dliwiał m. in. udział woł»v ka
nadyjskich w agresywnej woj
nie przeciwko narodowi koreań 
skiemu 1 bronił „autorytetu 
ONZ".

Omawiając sprawę przepro
wadzenia wyborów ogólnoko- 
reańsklch, mówca połączył tó 
ze sprawą działalności Komisji 
Nadzorczej Państw Neutralnych 
w Korei, przy czym nie omiesz- |

kał powtórzyć oklepanycł 
oszczerstw przeciwko przedsta 
wicielom Polski i Czechosłowa' 
cji w tej komisji. Delegat Ka. 
nady wymienił szereg zagad' 
pień natury techniczne!, któ' 
rych wyjaśnienie uważa za ko
nieczne przed rozstrzygnięcfeir 
najbardziej podstawowych kwe 
stii.

Uznaje ort wprawdzie „w za
sadzie" potrżebę powzięcia 
uzgodnionej uchwały dotyczą, 
cej głównych zagadnień, twier
dzi jednak, iż w chwili obecnej 
byłoby to niewskazane.

W podobnym duchu utrzyma 
ne było przemówienie delegata 
Nowej Zelandii Mc Intosha.

Z kolei przemawiał minister 
Nam Ir w imieniu delegacji Ko
reańskie! Republiki Ludowo- 
Demokratycznej.

Następnie zabrał głos brytyj
ski minister spraw zagranic®- 
nych Eden, który oświadczył 
na wstępie, że zgadza się całko, 
wicie z tym wszystkim, co po
wiedzieli przedstawiciele Kana
dy i Nowej Zelandii. Eden po
święcił wielką część swego 
oświadczenia wywodom na te
mat roli ONZ. Oznajmił on. że 
delegacja brytyjska przeciwsta
wia się oskarżeniu, iż ONZ 
straciła autorytet moralny 1 
kwalifikacje do uregulowania 
kwestii koreańskiej, skoro fir
mowała agresję w Korei. Nad
zór nad wyborami ogólnokore- 
ańskiml powinien się odbywać 
—zdaniem Edena—pod auspicje 
mi ONZ. Eden krytykował da
lej propozycje wycofania 
obcych wojsk z Korei przed 
wyborami twierdząc, że Korea 
pozostałaby wówczas „bezbron
na"

Za sprawy podstawowe, co 
dó których — jak stwierdza 
Eden ■ istnieją wciąż jeszcze 
rozbieżności, de)eqac|a bryty,, i 
ska uważa sprawę „autorytetu 
ONZ" oraz sprawę „wolnych 
wyborów" pod auspicjami tejże 
ONZ.

Dalej przemawiali ^eleqaci 
Syjamu, Belgii, j Francji, zajmu 
iąc podobne stanowisko jak 
przedstawiciele Kanady, Nowej 
Zelandii i Wielkiej Brytanii, t:

Na zakończenie piątkowego 
posiedzenia minister Molotow 
jako przewodniczący zakomunl 
kował, ze delegaci, którzy prze 
wodniczą na posiedzeniach po
święconych kwestii koreań
skiej, uzgodnią ir.iędzy sobą 
tryb dalszych prsj konferencji 
w tej sprawie.

Na samym początku niniej
szej konferencji delegacja Ko
reańskiej Republiki Ludowo- 
Demokratycznej zgłosiła pro
pozycje w sprawie pokojowe
go uregulowania kwestii ko
reańskiej na zasadach demo
kratycznych. W toku dyskusji 
nad pokojowym uregulowa
niem kwestii koreańskiej de
legaci niektórych innych kra
jów również przedstawili kon 
ferencji swe propozycje.

Aczkolwiek dały się zauwa
żyć różnice zdań w toku dysku 
sji nad naszymi propozycjami, 
to jednak niektórzy uczestni
cy konferencji oświadczali, że 
można znaleźć drogę do osiąg
nięcia porozumienia W pew
nych zagadnieniach dotyczą
cych zasad pokojowego uregu 
lowania kwestii koreańskiej. 
Podzielamy ten punkt widze
nia i uważamy, że uchwale
nie wstępnych rezolucji w 
sprawie ogólnych zagadnień 
dotyczących zasad pokojowe
go uregulowania kwestii ko
reańskiej mogłoby w poważ
nym stopniu ułatwić zadanie 
naszej konferencji i pozwoli
łoby nam znaleźć możliwość 
osiągnięcia porozumienia w 
tych sprawach, co do których 
Linieją różnicę zdań wśród u- 
czestników konferencji.

Całkowicie zgadzamy się z 
poglądem szefa delegacji ra
dzieckiej Mołotowa, iż poży
teczne będzie uchwalenie 
wstępnych rezolucji w spra
wie ogólnych zagadnień, do
tyczących zasad pokojowego j 
uregulowania kwestii koreań- j 
skiej.

W celu pokojowego zjedno
czenia Korei na zasadach de
mokratycznych delegacja na
szą proponowała na samym 
początku konferencji przepro
wadzenie ogólnokoreańskich 
wyborów do zgromadzenia na 
rodowego, które powołałoby 
jeden rząd koreański na pod
stawie swobodnego wyraże
nia woli ludności całej Korei.

Większość uczestników Kon 
ferencji Genewskiej podziela 
nasz punkt widzenia.

Sądzimy, że jeśli się prag
nie zjednoczyć Koreę w dro
dze pokojowej na zasadach 
demokratycznych i jeśli się ro 
zumie, że w celu zjednoczenia 
kraju sami Koreańczycy po- 
winnl przeprowadzić wybory 
ogólnokoreańskle, to nie ma

Domagamy się, aby propozycje ministra W. M. Mołotowa 
stały się podstawę dyskusji w kwestii koreańskiej 

Przemówienie ministra Czou En-laia na Konferencji Genewskiej
domaga się, aby wolne wybo
ry w całej Korei odbyły się 
pod patronatem Narodów Zje 
dnoczonych i sprzeciwia się 
utworzeniu odpowiedniej ko
misji międzynarodowej dla 
nadzoru nad tymi wyborami. 
Zajmując takie stanowisko, 
delegat Stanów Zjednoczonych 
wykazuje, że nie chodzi mu o 
uregulowanie tej kwestii. 
Podkreślaliśmy wielokrotnie, 
że konferencja nasza nie ma 
nic wspólnego z Organizacją; 
Narodów Zjednoczonych.

Pragnąc przeciwstawić się; 
nadzorowaniu ogólnokoreań- i 
skich wolnych wyborów przez 
międzynarodową komisję zło 
żoną z państw neutralnych, 
delegat USA nie cola się 
przed wypaczaniem faktów i 
gwałtownymi atakami na Ko 
misję Nadzorczą Państw Neu 
tralnych w Korei. Podkreśli
łem już wielokrotnie, że argu 
menty delegata amerykańskie 
go nie wytrzymują krytyki.

I Strona amerykańska sama 
wielokrotnie naruszała układ 
o rozejmie w Korei 1 w ten 
sposób stwarzała szereg tru 
dności dla Komisji Nadzorczej 
Państw Neutralnych. Mimo 
to delegat USA oczerniał stro 
nę koreańsko - chińską, za
rzucając jej, że naruszała u- 
kład o rozejmie, i wbrew <>- 
sięgnięciom Komisji Nadzór 
czej Państw Neutralnych w 
Korei utrzymywał bezpodsta
wnie, że działalność tej ko
misji „w najlepszym wypad 
ku oznacza brak wszelkiej 
kontroli". Jest to wysoce 
zdumiewające. Takie fałszy
we twierdzenie delegata Sta 
nów Zjednoczonych nie może 
oznaczać nic innego niż to, że 
nie tylko pragnie on przeszko 
dzić Konferencji Genewskiej 
w osiągnięciu porozumienia 
w sprawie międzynarodowej 
kontroli wolnych wyborów w 
Korei, lecz usiłuje również 
wynaleźć pretekst do rozwią
zania Komisji Nadzorczej 
Państw Neutra’nych w Korei, 
by uzyskać w ten sposób wię
cej swobody w uzbrajaniu ar 
mii Li Syn Mana, by podwa
żyć rozejm w Korei i zagro
zić pokojowi w Korei oraz 
bezpieczeństwu Chin.

Wobec tego, że rozejm opie 
ra się na wzajemnym dążeniu 
dwu stron walczących do za 
przestania walki, nadzorowa 
nie rozejmu nie powinno sta 
nowić żadnego poważnego pro 
blemu.

Argumenty delegata USA 
nie są uzasadnione i nie są 
zgodne z faktami. Jego dąże
nia są sprzeczne z aspiracja 
mi miłujących pokój narodów 
całego świata. Pokojowe ure 
gulowanie kwestii koreań
skiej jest ściśle związane ze 
sprawą pokoju i bezpieczeń
stwa na Dalekim Wschodzie 
i na całym świecie.

W naszej dyskusji w spra 
wie pokojowego uregulowa
nia kwestii koreańskiej osiąg 
nęliśmy zbieżność poglądów 
lub prawie zbieżność poglą
dów w niemałej ilości spraw. 
Nie ma żadnego powodu, dla 
którego mielibyśmy na tym po 
przestać. Nie ma też żadnego 
powodu, dla którego nie mie
libyśmy kontynuować naszej 
dyskusji na podstawie propo
zycji ministra Mołotowa, by 
znaleźć porozumienie. Dele
gat Stanów Zjednoczonych po 
wiedział na posiedzeniu 5 
czerwca, że jeśli chodzi o je
go delegację, to jest ona go 
towa oddać sporne momenty 
pod sąd śWiatowej opinii pu
blicznej. Nie wiemy, co miał 
na myśli. Jeśli miał na myśli 
postąpić tak, by zadośćuczy
nić krzykom kliki lisynma- 
nowskiej w sprawie opuszczę 
nia Konferencji Genewskiej i 
sądził, że nie ma potrzeby 
przedłużania naszej konferen 
cji, to nie możemy się z nim 
zgodzić. Jesteśmy przekona
ni, iż światowa opinia publi
czna również na to nie dozwo 
U

I reańskiej, w skład której we 
szliby przedstawiciele obu 
stron, tj. Koreańskiej Republi 
ki Ludowo - Demokratycznej 
i Republiki Koreańskiej. U- 
tworzenie takiej komisji jest 
k> nieczne dlatego, że wybory 
ogólnokoreańskie są sprawą 
samego narodu koreańskiego 
i nikt nie może go w tym za 
stąpić. Jednocześnie wiadomo 
powszechnie, że zjednoczenie 
Korei w drodze pokojowej bę 
dzie możliwe tylko w wyni
ku porozumienia osiągnięte
go w drodze rokowań między 
obu stronami, tj. między 
przedstawicielami Koreań
skiej Republiki Ludowo - De
mokratycznej i przedstawi
cielami Republiki Koreań

skiej.

Aby dopomóc komisji ogól- 
I nokoreańskiej w nadzorowa- 
| niu wolnych wyborów w ca
łej Korei, delegacja Chiń
skiej Republiki Ludowej zapro 
ponowała utworzenie między 
narodowej komisji państw ne 
utralnych, która by sprawo
wała ten nadzór. Ponieważ 
wszyscy uczestnicy konferen 
cji zgodzili się co do samej 
zasady międzynarodowego 
nadzoru nad wolnymi wybo
rami ogólnokoreańskiml uwa 
żamy, że sprawa ta powinna 
być uregulowana w pierw
szej kolejności. Tymczasem 

| delegat Stanów Zjednoczonych

PEKIN. Wietnamska Agencja 
Informacyjna donosi, te 7. okazji 
Międzynarodowego Dnia Dziecka, 
30 kobiet z rejonu Muong-Sam w 
północnej części Patet Lao wysla 
lo 1 czerwca br. do uczestników 
Konferencji Genewskiej Ust nastę 
pującej treści: „W ciągu 8 ubie
głych lat, my, matki z Patet Lao 
i nasze dzieci przeżyłyśmy wiele 
nieszczęść 1 cierpień spowodowa
nych brudną wojną narzuconą 
nam przez amerykańskich Inter
wentów 1 francuskich koloniza
torów.

Imperialiści amerykańscy dostar 
czyli kolonizatorom francuskim 
samolotów do niszczenia naszych



Polityka walki o utrzymanie pokoju 
na całym świecie 

odpowiada żywotnym interesom narodu czechosłowackiego 
Referat sprawozdawczy KC KPCz wygłoszony przez Pierwszego Sekretarza 

XC KPCz A. Novotnego na X Zjeździe partii

Przeciwko armii europejskiej44 
— o niezawisłość i pokój

PRAGA. Dnia 11 czerwca na X Zjeździe Komunistycz
nej Partii Czechoslowa referat sprawozdawczy Ko
mitetu Centralnego Kł"Cz wygłosi! pierwszy Sekretarz 
KC KPCz A. Noyotny.

Okres pięcioletni — powie 
dział Novotny — dzielący nas 
od IX Zjazdu Kor junistycznej 
Partii Czechosłowacji jest 
■wyjątkowo walnym okresem 
zarówno w ży.du naszej par
tii i całego kr^ju, jak i z punk 
tu widzenia /rozwoju stosun
ków międzynarodowych.

Był to <>kres dalszego urno 
cnienia i pomyślnego rozwoju 
naszej demokracji ludowej u- 
tworzoyej w rezultacie wy
zwolenia naszego kraju przez 
Związek Radziecki, w rezul
tacie wyzwoleńczej walki na 
sze,go narodu, na którego cze 
le stała klasa robotnicza kie 
rowąna przez Partię Komuni 
s/.yczną.

IX Zjazd partii, który od
był się w 4 lata po wyzwolę 
r.lu, wytyczył generalną linię 

'budowy socjalizmu w naszym 
kraju. Było to wówczas, gdy 
władza znajdowała się całko 
wicie w rękach zjednoczonej 
klasy robotniczej, która w 
trwałym sojuszu z pracującym 
chłopstwem, na czele odrodzo 
nego Frontu Narodowego kie 
rowanego przez Partię Komu 
nistyczną w pamiętnych 
dniach lutego 1948 r. zdecydo
wanie rozgromiła jawną pró 
be burżuazji przywrócenia ka 
pitalizmu w drodze przewro 
tu kontrrewolucyjnego.

VI Walny Zjazd 
Związku Literatów Polskich 

zakończył obrady
■(Dokończenie z 1 str.) 

•Ujawniające pracę organiza
cyjną Związku.

Uchwalono również szereg 
'zgłoszonych w czasie obrad 
■wniosków, m. in. wniosek o 
powołanie do życia w Warsza 
wie pisma literackiego, do 
■współpracy z którym zapro
szeni będą postępowi pisarze 
całego świata.

APEL DO PISARZY CAŁEGO 
s ŚWIATA

Zjazd jednomyślnie uchwalił 
apel do pisarzy całego świata 
o wzmożenie ich udziału w 
walce o pokój.

W apelu tym czytamy m. 
in.:

Widząc grozę przyszłej woj 
ny zagrażającej straszliwymi 
środkami zniszczenia samemu 
już istnieniu życia ludzkiego 
na ziemi —- wzywamy na
szych Kolegów, pisarzy całe
go świata, do wzmożonego u- 
działu w walce o pokój.

Jednym z podstawowych 
warunków rozładowania na
strojów wrogich powinno być 
zaprzestanie szerzenia wza
jemnej nienawiści, służenie 
prawdzie, gdyż kłamstwo i 
nienawiść tworzą atmosferę 
sprzyjającą tym siłom, które 
w wojnie widzą swe ocale
nie.

REZOLUCJA ZJAZDOWA
Uchwalono również rezolu

cję zjazdową, w której czyta
my:

Po wysłuchaniu refe
ratów i dyskusji Wal
ny Zjazd Delegatów Zwią
zku Literatów Polskich, 
nawiązując do przełomowych 
uchwał II Zjazdu Polskiej Zje
dnoczonej Partii Robotniczej, 
dotyczących w szczególności 
radykalnego podniesienia po
ziomu naszego rolnictwa i 
socjalistycznej przebudowy 
wsi polskiej stwierdza, że w 
wykonaniu tych żywotnych 
dla narodu zadań konieczny 
jest jak najszerszy udział pi
sarzy polskich.

Zjazd, oceniając stan na
szej literatury piękne], stwier 
dza, że obok nfewątpliwych 
sukcesów w dążeniu do rea
lizmu socjalistycznego mamy

Dzisiaj możemy z dumą po 
wiedzieć, że X Zjazd KPCz od 
bywa się w chwili, gdy na ca 
łym szerokim froncie kroczy 
my pomyślnie naprzód, budu
jąc socjalizm w naszym kra
ju.

Mówiąc o sytuacji między
narodowej i polityce zagrani
cznej Czechosłowacji A. No- 
votny podkreślił, że dla sytu 
acji międzynarodowej w okre 
sie po IX Zjeździe partii cha 
rakterystyczny był stały 
wzrost sił pokoju, demokra
cji i socjalizmu.

Naczelnym zadaniem naszej 
partii i rządu w dziedzinie 
polityki zagranicznej będzie 
również w przyszłości prowa 
dzenie polityki walki o utrzy 
manie pokoju na całym świe
cie i zapewnienie pokojowego 
budownictwa socjalizmu w na 
szym kraju.

Polityka ta odpowiada ży 
wotnym interesom naszego na 
rodu, który całym sercem pra 
gnie pokoju. Dlatego też na
sza partia i rząd popierają w 
całej pełni i będą popierały 
nadal pokojowa politykę za
graniczną ZSRR.

Następnie Novotny omówił 
zacieśniające się stosunki przy 
jaźni narodu czechosłowackie 
go z wielkim narodem chiń
skim, z narodami Polski, Wę 

duże braki i niedociągnięcia.
Najważniejszym ogniwem na 

szej twórczości jest tematyka 
współczesna. Literatura o te
matyce współczesnej nie na
dąża jeszcze za rosnącymi po
trzebami czytelnictwa mimo 
wielu cennych pozycji. Za 
rzadko widzimy w niej praw
dziwy i wyrazisty obraz lu
dzi budujących socjalizm.

Zjazd wyraża pragnienie, 
aby ten stan rzeczy uległ po
myślnej zmianie.

Zjazd zaleca poświęcenie 
najbliższego rozszerzonego 
Plenum Zarządu Głównego, 
które powinno jsię odbyć w 
styczniu — lutym przyszłego 
roku, problematyce wiejskiej 
w naszej literaturze współ
czesnej.

Walny Zjazd delegatów — 
literatów polskich zwraca 
się do wszystkich pisarzy poi 
skich z gorącym apelem o bez 
pośredni udział w walce na
szego narodu pod przewodem 
Polskiej Zjednoczonej Partii 
Robotniczej o socjalistyczną 
przebudowę wsi polskiej, o 
wychowanie nowego człowie
ka, o zwycięstwo socjalizmu 
i humanizmu.

NOWE WŁADZE ZWIĄZKU 
LITERATÓW POLSKICH

Zjazd dokonał wyboru no
wych władz związkowych, w 
których skład weszli: Leon 
Kruczkowski — prezes Zarzą
du Głównego oraz członkowie 
Zarządu: J. Bocheński, K. 
Brandys, J. Broniewska, M. 
Dąbrowska, S. R. Dobrowol
ski, J. Iwaszkiewicz, M. Ja
strun, K. Koźniewski, A. Mali 
szewski, G. Morcinek, Z. Nał
kowska, I. Neverly, S. Otwi- 
nowski, S. Piętak, J. Putra
ment, J. Stryjkowski, W. Żu- 
krowski, W. Szewczyk, W. 
Machejek, W. Wirpsza, B. Ko
gut.

W skład Sądu Koleżeńskiego 
weszli: W. Broniewski, T. 
Breza, H. Boguszewska; do 
Komisji Rewizyjnej: L. Rud
nicki, J. Brzechwa, S. Szma- 
glewska, a do Komisji Kwali
fikacyjnej: A. Maliszewski, 
S. Wygodzki, W. Mach, K. 
Kcrcelli, R. Karst, J. Rogo
ziński, H. Januszewska. 

gier, Rumunii, Bułgarii, Al
banii, Korei i Mongolii. Bę
dziemy — powiedział on—nie 
ustannie ^acieśniać stosunki z 
tymi krajami, które wraz z 
nami kroczą w potężnym fron 
cie pokoju.

Naród nasz w całej pełni 
gorąco popiera propozycje 
Związku Radzieckiego w spra 
wie zapewnienia trwałego 
bezpieczeństwa w Europie i 
na całym świecie.

Będzięmy wszechstronnie po 
pierać walkę o redukcję zbro 
jeń oraz o zakaz produkcji i 
stosowania broni masowej za 
głady.

Przechodząc do omówienia 
sytuacji wewnętrznej Czecho
słowacji Novotny oświad
czył:

Wyniki osiągnięte w dzie
dzinie budownictwa socjali
stycznego są dobitnym dowo 
dem ogromnej, życiodajnej, nie 
złomnej mocy i stale rosnącej 
siły naszego ustroju ludowo- 
demokratycznego. Niewyczer
pane są siły twórcze i ener
gia mas pracujących wyzwolo 
nych spod haniebnego panowa 
nia kapitalizmu. Zmienia się 
oblicze naszego kraju, zmienia 
si® również życie naszych na
rodów, które stają się naro
dami socjalistycznymi.

Następnie A. Novotny omó
wił wyczerpująco sytuację w 
poszczególnych gałęziach go
spodarki narodowej.

Dyrektywy IX Zjazdu powie 
dział Novotny — w sprawie 
podniesienia materialnego i kul
turalnego poziomu mas pracu
jących zostały w zasadzie wy. 
konane. Osiągnęliśmy taki ma
terialny i kulturalny poziom ży 
cia, jakiego nigdy nie było 1 
jaki nie mógł być za czasów 
kapitalizmu. Jest to rezultat 
twórczej pracy naszego narodu 
i świadectwo słuszności polity
ki partii komunistycznej.

Novotny omówił następnie 
problemy dalszego umocnienia 
ludowo - demokratycznego u- 
stroju społecznego i państwo
wego. Komunistyczna Partia 
Czechosłowacji — powiedział 
on — to kierownicza i organi
zująca siła naszego społeczeń. 
stwa realizująca linię nieustan
nego umacniania państwa, prze 
de wszystkim w drodze przyclą 
gania szerokich mas ludowych 
do aktywnego udziału w rządze 
niu i budownictwie kraju.

IX Zjazd postawił przed całą 
partią zadanie skierowania dzia 
łalnoścl Frontu Narodowego na 
likwidację w zarodku wszelkiej 
próby wskrzeszenia kapitali
zmu i na zespolenie naszego na 
rodu w dziele aktywnego udzia 
łu w budownictwie socjalizmu 
i w walce o sprawę pokoju.

Polityczną podstawą Frontu 
Narodowego oraz niezbędnym 
warunkiem 1 gwarancją po
myślnego przechodzenia od ka
pitalizmu do socjalizmu jest so 
jusz klasy robotniczej z chłop, 
stwem pracującym.

II Międzynarodowa 
Konierenc;a 
Pracowników 
Przemysłu Skórzanego 
zakończyła obrady

WARSZAWA. W dniu 11 
bm. zakończyły się w Warsza 
wie obrady II Międzynarodo 
wej Konferencji Pracowni
ków przemysłu skórzanego, 
Obuwniczego, Futrzarskiego 
i Wyrobów Skórzanych.

W ostatnim dniu obrad U- 
czestnicy konferencji przyję
li szereg uchwał, a m. in. u- 
chwałę w sprawie referatu 
zasadniczego o działalności 
międzynarodowego zrzesze
nia, rezolucję w sprawie za
kazu broni atomowej oraz 
apel do robotników przemy 
słu skórzanego na całym 
świecie. Dokonano także wy
boru nowych władz między

narodowego zrzeszenia.

Novotny podkreślił, że w 
okresie sprawozdawczym po
pełniono pewne błędy w dzie
dzinie wzajemnych stosunków 
między klasą robotniczą a chłop 
stwem.

Wskazał on następnie, że 
obecnie szczególnego znaczenia 
nabrała sprawa istotnego uspra 
wnienia pracy aparatu państwo 
wego jako ważnego narzędzia 
w budowie socjalizmu.

W interesie ostatecznego zwv 
cięstwa socjalizmu i maksymal 
nego zaspokojenia stale rosną
cych materialnych i kultural
nych potrzeb mas pracujących 
— powiedział Novotny — pra
ce partii należy skoncentrować 
na niezmiernie doniosłych za. 
daniach w dziedzinie polityki 
wewnętrznej:

zapewnić wykonanie planu 
rozwoju gospodarki narodowej 
w latach 1954 — 1955 1 stwo
rzyć przesłanki równomiernego 

.rozwoju gospodarki w drugiej 
pięciolatce, —

W ciągu najbliższych 2 — 3 
lat osiągnąć istotny rozwój pro
dukcji rolnej, —

W szybszym tempie zlikwido 
wać nienadążanie bazy opało
wej, energetycznej 1 kopalni
ctwa rud za potrzebami gospo
darki narodowej, zwiększyć pro 
dukcję i podnieść jakość arty. 
kułów masowego spożycia;

Obniżać koszty własne, ści
śle przestrzegać reżimu oszczę
dności we wszystkich gałęziach 
gospodarki narodowej i w admi 
nistracji państwowej;

Coraz bardziej rozwijać 1 wy 
korzystywać inicjatywę twór
czą mas pracujących przy po
mocy współzawodnictwa socja
listycznego;

Nieustannie wzmacniać obron 
ność kraju, wychowując naród 
w duchu dalszego zaostrzenia 
czujności politycznej.

W dalszym ciągu Novotny 
oświadczył: nasza Partia Komu 
nistyczną przybyła na X Zjazd 
zjednoczona, zahartowana, ści. 
śle zespolona wokół Komitetu 
Centralnego. Ideologiczna i or
ganizacyjna jedność partii, 
niezłomna wierność ideom 
marksizmu - leninizmu, to pod
stawowe cechy charakteryzują
ce życie naszej partii.

Na X Zjeździe partii repre
zentowanych jest 1.385.610 
członków i 103.624 kandydatów 
partii. Ogółem partia liczy 
1.489.234 członków i kandyda. 
tów.

Novotny mówił o konieczno
ści kontynuowania walki prze
ciwko wszelkim przejawom na
cjonalizmu burżuazyjnego, opor 
tunizmu, przeciwko ciągle jesz 
cze nie wykorzenionym trady
cjom socjaldemokratycznym, o 
konieczności dalszego podnoszę 
nia poziomu szkolenia partyjne
go i agitacji partyjnej wśród 
mas. »

Kończąc referat sprawo- 
zdawczy, Noyotny oświad
czył:

— W okresie, który minął 
od IX Zjazdu KPCz osiągnęli 
śmy wielkie sukcesy w wal
ce o realizację generalnej linii 
naszej partii, w walce o so
cjalizm. Nasza ojczyzna lu
dowo-demokratyczna stała 
się jeszcze potężniejsza, a ży
cie narodu jeszcze piękniej
sze i szczęśliwsze.

Naród nasz ma prawo 
szczycić się rezultatami 
swej pracy, które osiągnął 
pod kierownictwem Komuni 
stycznej Partii Czechosło
wacji.

Przed nami stoi zadanie 
kontynuowania walki o osta 
teczne zwycięstwo socjali
zmu w naszym kraju.

Noyotny wzniósł okrzyk na 
cześć wielkiego obozu poko
ju, na cześć ZSRR i Komuni
stycznej Partii Związku Ra
dzieckiego, na cześć nierozer 
walnego sojuszu robotni
ków i chłopów, na cześć Cze
chosłowackiej Republiki Lu
dowo-Demokratycznej i naro 
du czechosłowackiego, na 
cześć Komunistycznej Partii 
Czechosłowacji.

Ostatnie słowa mówcy:
„Pod niezwyciężonym

sztandarem Marksa — Engel 
sa — Lenina — Stalina, na
przód do nowych zwycięstw 
socjalizmu" — uczestnicy zja 
zdu powitali hucznymi, dłu
go nie milknącymi oklaska
mi.

PARYŻ. 12 czerwca w welo
dromie zimowym w Paryżu 
nastąpiło otwarcie zgroma
dzenia ludowego w sprawie 
walki o niezawisłość i pokój, 
zwołanego z inicjatywy Fran
cuskiej Krajowej Rady Poko
ju. Porządek dzienny zgroma
dzenia ludowego obejmuje na
stępujące punkty:

1. Ostateczne odrzucenie u- 
kładów z Bonn i Paryża.

2. Zaprzestanie wojny w In- 
dochinach.

3. Zakaz broni masowej za
głady.

W zgromadzeniu bierze u- 
dział kilka tysięcy delegatów 
ze wszystkich 90 departamen
tów Francji. Przywieźli oni 
petycje zaopatrzone licznymi 
podpisami, występujące prze
ciwko kontynuowaniu wojny 
w Wietnamie, przeciwko ra
tyfikacji układu o „armii eu
ropejskiej" i domagające się 
pomyślnego zakończenia Kon
ferencji Genewskiej.

Podczas otwarcia zgroma
dzenia ludowego w sprawie 
walki o niezawisłość i pokój 
wygłosił przemówienie depu
towany do Zgromadzenia Na
rodowego d'Astier de la Vi- 
gerie.

Upadek rządu Laniela
(Dokończenie ze str. 1) 

cjalistyczni będą głosowali 
przeciwko rządowi.

Przedstawiciel spokrewnio 
nego z radykałami ugrupowa 
nia UDSR Francois Mitterand 
zarzucił Lanielowi, że chciał 
wprowadzić deputowanych w 
błąd, grożąc rozwiązaniem 
Zgromadzenia Narodowego i 
twierdząc, że wskutek dymi
sji rządu francuski korpus ek 
spedycyjny w Indochinach 
mógłby się znaleźć w niebez
piecznej sytuacji. W zakończę 
niu Mitterand zażądał dymi
sji gabinetu Laniela.

Przedstawiciel grupy b. ga 
ullistów generał Joseph de 
Monsabert ostro zaatakował 
rząd, domagając się natych
miastowej dymisji ministra o 
brony Rene Plevena. Podkre
ślił on, że minister Pleven 
rtracił całkowicie zaufanie na 
wet w szeregach armii i że je 
go ustąpienie oczyści atmosfe 
rę polityczną.

Następnie odbyło się gloso 
wanie, w którym wniosek rzą 
dowy został odrzucony 306 
głosami przeciwko 293.

Natychmiast po ogłoszeniu

Po upadku rządu Laniela
PARYŻ. Ukazujący się w go 

dżinach popołudniowych dzień 
nik „Le Monde" zamieszcza 
pierwszy komentarz na te
mat upadku rządu Laniela.

Dziennik podkreśla, że wy 
niki głosowania w Zgroma
dzeniu Narodowym świadczą 
o kryzysie wewnętrznym i 
kryzysie polityki zagranicz
nej, oraz zaznacza, że polity 
ka zagraniczna Francji po
winna stanowczo ulec zmia
nie.

„Nie tak dawno jeszcze — 
pisze „Le Monde" — sama 
myśl rokowań z Chinami Lu 
dowymi była odrzucana, po
nieważ sprzeciwiały się temu 
Stany Zjednoczone. Mówiono, 
że takie rokowania oznacza
łyby „zerwanie" lub odwroce 
nie przymierzy.

Taki punkt widzenia był po 
pierany nawet w łonie rzą
du. W rzeczywistości — pisze 
„Le Monde" — gdyby Francja 
miała silny rząd, to inny spo 
sób prowadzenia rozmów w 
Genewie lub wysuwanie in
nej koncepcji zapewnienia bez 
pieczeństwa Europy nie po
ciągałyby za sobą bynajmniej 
ryzyka zerwania z paktem a 
tlantyckim."

• • •
BERLIN. Upadek rządu La 

.nlelg wywołał ogromne wra

Obrady zgromadzenia ludo
wego trwają.

Pod presją 
mas pracujących 
włoska izba 
deputowanych 
uchyliła reakcyjną 
ordynację wyborczą

RZYM. Włoska izba deputo
wanych olbrzymią większością 
głosów na posiedzeniu w dniu 
9 bm. wypowiedziała się za 
propozycją sekretarza gene
ralnego Partii Socjalistyczne] 
Piętro Nenni w sprawie uchy* 
lenia reakcyjnej ordynacji wy 
borczej z 1953 roku. Za pro
pozycją tą głosowało 427 de
putowanych — komuniści, so* 
cjaliści, socjaldemokraci, libe
rałowie, republikanie, monar
chiści, członkowie „Włoskiego 
Ruchu Społecznego" oraz o- 
koło dwie trzecie deputowa
nych chrześcijańsko _ demo* 
kratycznych. 75 deputowanych 
głosowało przeciwko propo
zycji Nenni‘ego.

Wiadomość o wynikach gło
sowania w izbie deputowa* 
nych wywołała zadowolenie 
społeczeństwa włoskiego.

wyników J. Laniel zażądał 
przerwania obrad Zgromadzę 
nia, aby udać się do prezy
denta republiki Coty i złożyć 
na jego ręce dymisję całego 
gabinetu.

O godz. 3 po południu prze 
wodniczący Zgromadzenia Na 
rodowego Le Troąuer zwołał 
krótkie posiedzenie Zgroma
dzenia, na którym zakomuni 
kowal, że rząd podał się do 
dymisji.

Ponieważ jednak wniosek 
rządowy został odrzucony 
przez Zgromadzenie nie tzw. 
„konstytucyjną większością" 
314 głosów, a tylko 306 glosa 
mi, prezydent republiki ma 
prawo nie przyjąć dymisji ga 
binetu. Dlatego też prezydent 
Coty zastrzegł sobie pewien 
czas do namysłu i zawiado
mi Zgromadzenie po powzię 
ciu odpowiedniej decyzji.

W sobotę wieczorem prezy 
dent Coty odbył rozmowy z 
przewodniczącym Zgromadzę 
nia Le Troąuer, przewodni
czącym rady republiki Monner 
villem i z przewodniczącymi 
grup parlamentarnych poszczę, 
gólnych partii politycznych.

żenie w zachodnio - niemiec
kich kołach politycznych.

Szef Biura Prasowego SPD 
oświadczył, że decyzja francu 
skiego Zgromadzenia Narodo 
wego utrąciła nadzieje zwo
lenników „europejskiej współ 
noty obronnej" w Bonn, Pa
ryżu i Waszyngtonie na rych
łą ratyfikację tego układu, 
zaś szanse realizacji tego u- 
kładu są mniejsze niż kiedy 
kolwiek przedtem.

„Klęską polityczną Nie
miec" nazwał upadek Laniela 
reakcyjny polityk zachodnio- 
niemiecki Dehler. Również on 
dał wyraz obawom o dalsze 
losy „europejskiej wspólnoty 
obronnej" w związku z sytu
acją wytworzoną we Francji. 
„Rozwój wypadków we Frań 
cji — powiedział Dehler — 
nie daje Niemcom powodu do 
zadowolenia".

Przywódca prawicowych so 
cjalistów niemieckich Carlo 
Schmid nie wierzy w możli
wość rychłego podjęcia we 
francuskim Zgromadzeniu Na 
rodowym debaty nad sprawą 
ratyfikacji układu o „europej 
skiej wspólnocie obronnej". 
Nie wierząc w ogóle w możli 
wość zrealizowania koncepcji 
„europejskiej wspólnoty o- 
bronnej" uważa on, że należy 
szukać form zastępczych, któ 
re umożliwiłyby remilitaryza 
cje Niemiec



Junaczki z „SP" piszą:

OGŁOSZENIA

PRACOWNICY POSZUKIWANI

OGŁOSZENIA DROBNE

SPRZEDAŻZGUBY

I rzeczywiście nauczyli ale.
Inni mieszkańcy „Domu" też 

potrafili znaleźć dla siebie cie 
kawę zajęcia. Wielu jest ta
kich, którzy lubią śpiewać. 
Właśnie oni byli inicjatorami 
zorganizowania chóru, ale od 
samego początku praca nie 
szła tu najlepiej. Brak było 
instruktora, który pokierował 
by zespołem. Ostatnio jednak 
zmieniło się na lepsze. Chór 
otrzymał stałą instruktorkę z 
Powiatowego Domu Kultury. 
Rozpoczęły się systematycz
ne próby. Należy się spodzie
wać, że zespół ten dorówna 
orkiestrze dętej.

Oprócz orkiestry 1 chóru w 
słupskim DMR jest jeszcze 
balet, składający się z ośmiu 
par.

W)

gmunt Bernardowie oraz A 
dam Olejniczak. Z pracowni
ków lądowych najwięcej czy 
ta majster sieciami Włady
sław Trzasowski.

Każdy z nich zmienia książ 
ki co drugi dzień. Wszyscy 
są racjonalizatorami i przo
dują w pracy na morzu i na 
lądzie. W pracy mają bowiem 
niezawodnego pomocnika — 
książkę.

8. K.
Korespondent „Głosu"

PROGRAM I

13 czerwiec 1954 (wtorek) ''
Wiadomości: 5.05, 5.00, 1.00,

12.04, 10.00, 20.00, 23.00.
5.10 Aud. dla wsi. 5.23 „Pleśni I 

tańce ludowe’’. 3.40 Muz. 5.40 
r mnastyka. 6.18 „Z piosenką do 
pracy". 6.30 Kalendarz radiowy. 
6.36 Muz. 7.13 Muz. rozrywk. 300 
Dla młodzieży szkół podstawo
wych „Błękitna sztafeta’'. 8.2* 
Utwory J. Brahmsa. 9.00 Dla mło 
dzieży szkolnej, słuch, pt. „Alek, 
sander Puszkin", 9.40 Dla przed
szkoli słuch, pt. „Co to za zwie
rzę”. 10 00 Konc. 10.40 Muz. symf, 
11.05 Dla klas I — II aud. pt. 
„Kolorowe listy". 11.30 Muz. 1 ak 
tualnoścl. 12.10 Utwory na flet. 
12.23 „Polskie tańce ludowe". 12.43 
Aud. dla wsi. 15 30 Dla dzieci 
„Tajemnica dzikiego szybu”. 16 10 
„Poprawiamy brakoróbstwo przy 
rody”. 16.20 Muz. 17.00 „Z życia 
Związku Radzieckiego". 17.30 Gra 
ork. mandollnlatów. 1800 Recital 
skrzypcowy. 18.20 Aud. konkursu 
wa „Czy znasz tę książkę". 18.28 
„Przygoda Stasia" — słuchowisko. 
18.55 Odpowiadamy słuchaczom w 
sprawach międzynarodowych. 19.03 
Konc. rozrywk. 19.45 Aud. dla wsi. 
20.30 Konc. symf. 21.25 Symfonia 
J. Gałkowskiego. 21.45 „Najpięk
niejsze melodie". 22.00 Aud. sport, 
22.10 Konc. estradowy.

Gospodynie wiejskie pow. miasteckiego 
czekają na zrealizowanie zamówienia

Nie wszyscy zdajemy sobie Je
szcze sprawę z tego, Jak ważne 
jest dla gospodarki narodowej 
właściwe zabezpieczenie naszego 
dorobku przed klęską pożaru. 
Często jeszcze lekceważymy prze
pisy przeciwpożarowe, co w kon
sekwencji staje się niejednokrot
nie przyczynę pożarów. Rokrocz
nie na skutek lekkomyślności I nie 
dbalstwa notujemy na terenie na
szego województwa wypadki po
żarów, które przynoszą poważne 
straty. Wypadki pożarów notowa
ne są najczęściej na terenie wsi, 
w PGR-ach I spółdzielniach pro
dukcyjnych.

Straż pożarna, przeprowadza
jąc kontrolę stanu zabezpieczenia 
przeciwpożarowego I czuwania 
nad wykonawstwem zarządzeń 
przeciwpożarowych, stwierdza nie
jednokrotnie poważne niedociąg
nięcia.

Np. w PGR Klanlno, zespól Do- 
brociechy, kontrole wykazały ko
nieczność wykonania zastawki 
wodnej na przepływającej przęz 
środek tego gospodarstwa rzecz
ce, w celu należytego zaopatrze
nia gospodarstwa w wodę na wy
padek pożaru. Mimo kilkakrotnych 
interwencji, zarządzenie to nie zo
stało wykonane.

W PGR Dobre, zespół Mśclce, 
przeprowadzono kilkakrotnie kon
trolę stanu zabezpieczenia prze
ciwpożarowego I wydano zarzą
dzenia kontrolne. Do chwili obec
ne] zarządzenia te nie zostały wy
konane.

Przykładów takich można by 
przytoczyć więcej. Swladczg one 
nie tylko o karygodnym niedbal
stwie kierowników takich gospo
darstw, jak wymienione, ale I o 
stosunku do tej sprawy dyrekcji 
Zjednoczenia PGR w Koszalinie,

W biurze kierownictwa 
DMR Słupskich Fabryk Mebli 
zastałem trzy osoby: kierow
nika, Aleksandra Wasiuszkę, 
oraz mieszkańców ,,Domu“ — 
Stefana Telegę, pełniącego 
funkcję przewodniczącego sa
morządu, oraz instruktora 
kulturalno - oświatowego — 
Emila Kołtuniaka.

Wspólnie radzili oni nad 
tym, w jaki sposób mieszkań
cy DMR-u włączą się do ob
chodu Dni Oświaty, Książki i 
Prasy.

— W ubiegłą sobotę — infor 
muje mnie Stefan Telega — 
zorganizowaliśmy wieczorek. 
Złożyły się na niego śpiew i 
tańce. Cała impreza była po
łączona ze sprzedażą książek. 
Wieczorek ten udał nam się. 
Rozprowadziliśmy wśród mie
szkańców „Domu" książki na 
sumę 200 złotych.

• e e

Pierwszym zespołem, który 
zorganizowano w słupskim 
DMR, była orkiestra dęta. 
Gdy młodzi dowiedzieli się, 
że utworzony zostanie taki 
zespół, „zapalili się” do nie
go. Na członków zgłaszali się 
nie tylko tacy, którzy umieli 
grać, jak np. Jerzy Baczew- 
ski czy Piotr Dąbrowski, ale 
też młodzi robotnicy nie obe
znani ani z grą, ani z nutami. 
Kazimierzowi Pleśniażowi i 
innym jego kolegom instruk
tor Abakanowicz mówił: „Nie 
martwcie się, że nie znacie 
nut i nie umiecie grać na in
strumencie. Przez pilne uczęsz 
czanie na próby nauczycie się 
tego".

linie. Warto zbadać bliżej tę 
sprawę, aby podobne wypadki 
nie miały więcej miejsca.

B. Kuzańskl.

KOT Władysław zam. wieś Bło 
tnlce gm. Charzyno pow. Koło
brzeg zgubił dowód osobisty.

GF-289-1

DYREKTORA, kierowników sklepów oraz kierownika stołówki 
zatrudni natychmiast Powszechna Spółdzielnia Spożywców w Kosza
linie. Zgłoszenia należy kierować do sekcji kadr. Warunki płacy do 
omówienia na miejscu. K-18Ó-0

Starania gospodyń wiej
skich o rozwój hodowli przy 
brały na sile zwłaszcza w o- 
becnym okresie, gdy komisje 
przystąpiły do pierwszej lu
stracji przebiegu konkursu ho 
dowlanego. Każda kobieta 
wiejska pragnie przecież wy 
kazać się jak najlepszymi o- 
siągnięciami, uzyskać czoło
we miejsce we współzawod
nictwie konkursowym.

Zamiast jednak pomóc im 
w pełnym wykonaniu ich am
bitnych poczynań, niektóre ih 
stytucje nie doceniają ich wy 
siłku w kierunku podniesienia 
hodowli. Wymownym tego 
przykładem jest fakt, że ko
biety z pow. miasteckiego nie 
otrzymały zamówionych 600 
kurcząt, mimo, że w oznaczo
nym terminie stawiły się po 
odbiór zamówienia.

Kurczaki zamówione dla 
Miastka przekazano do Koło 
brzegu. Kobiety skarżą się, 
że nie mogą rozwijać zaplano 
wanej hodowli i w dodatku 
tracą czas z powodu niedo
patrzeń instytucji powiato
wych.

O wysyłce kurcząt do Ko
łobrzegu zadecydował podob
no ktoś w Woj. RN w Kosza-

która niedostatecznie Interesuje 
się zabezpieczeniem przeciwpoża
rowym w podległych jej gospo
darstwach. PGR-y nie posiadają 
dostateczne] Ilości podręcznego 
sprzętu przeciwpożarowego, jak: 
wiadra, bosaki, łopaty itp.

Trzeba więc, by o bezpieczeń
stwo przeciwpożarowe dbali wszys 
cy kierownicy PGR, tak jak to wi
dzimy w zespole PGR Śtrzekęcin.

Duże niedociągnięcia w zabez
pieczeniu przeciwpożarowym ist
nieją również w spółdzielniach 
produkcyjnych, mimo przeprowa
dzonej tam akcji uświadamiającej. 
Niektóre zarządy spółdzielń pro
dukcyjnych nie doceniają jeszcze 
należycie zagadnień ochrony 
przeciwpożarowej. Nie wszystkie 
spółdzielnie produkcyjne są zanie
dbane pod tym względem. Są i 
takie, które interesują się tym, 
jak np. spółdzielnia produkcyjna 
w Sarbinowie.

Dzięki szeroko rozwiniętej akcji 
uświadamiającej I pracy ochotni
czych straży pożarnych podniósł 
się znacznie stan zabezpieczenia 
przeciwpożarowego w gospodar
stwach indywidualnych.

W „Tygodniu Straży Pożarnych" 
jednostki terenowe straży jeszcze 
bardziej rozwijają swoją działal
ność, zajmując się szczególnie 
dokładną kontrolą stanu zabezple 

ezenia przeciwpożarowego na wsi.

CZESŁAW GOŁĄB

z-ca komendanta powiatowego 
Straży Pożarnej w Koszalinie

ROMELCZYK Jan zgubił kartę 
meldunkową, pokwitowanie ankle 
tyzacjl, świadectwo dojrzałości 
oraz legitymację służbową.

P-288-1

ZARZĄD ROBOTNICZEJ SPÓŁDZIELNI PRACY 
OZDÓB CHOINKOWYCH W KOSZALINIE

powiadamia wszystkie instytucje, zakłady 
pracy i mieszkańców, że dn. 10 czerwca 1954 r. 
został uruchomiony

SZKLARSKI PUNKT USŁUGOWY Nr 1 
przy ul. Gwardii Ludowej 7 (w podwórzu).

Punkt przyjmuje wszelkie roboty z zakresu azklarstwa 
na miejscu i na terenie miasta. K-187-0

> Jest więc w czym wybierać. 
1 Ponadto w, dziale spożyw

czym można nabyć w nieogra
niczonych ilościach mąkę wro
cławską, luksusową, czy ryż — 
artykuły, których często brako
wało w innych koszalińskich 
fklepach spożywczych.

• Jednym słowem sklep ten — 
'dzięki staraniom WPHS — 
taopatrzony jest dobrze. Z tego 
też względu nigdy nie braku/e 
W nim kupujących.

Największym popytem cieszy

SPRZEDAM pianino 1 kuchenkę 
gazową. Wiadomość: Koszalin, ul. 
Lechlcka 11 m. 3. G-230-0

Kronika partyjna

Komunikat
Komitet Miejski PZPR w Ko

szalinie zawiadamia, dnia
16.VI. br. o godz. 9 rano odbędzie 
się w gmachu KM PZPR przy uL 
Zwycięstwa Nr 37, narada sekreta 
rzy podstawowych organizacji par 
tyjnych 1 wykładowców szkolenia 
partyjnego, poświęcona omówie
niu zakończenia 1 przygotowania 
nowego roku szkolenia partyjne
go. 1

'BAŁTYCKI TEATR DRAMA- 
JTYCZNY W KOSZALINIE — 
(Wystawia dziś w Słupsku sztukę 
STurandota — „Takie czasy" oraz 
W Białogardzie sztukę — Rachma 
>owa 1 Ryssa — „Okno w lesle".

Dni Oświaty, Książki i Prnsr

Najlepsi czytelnicy z „Barki" 
i „Bellony"

SPRZEDAM pianino ezame mar 
ki Max Seller. Wiadomość: Koszą 
Un, ul. Morska K m. 3, G-291-1

Po pracy prowadzimy oży
wioną działalność kulturalno- 
oświatową. Warunki mamy do 
bre, toteż czas upływa szyb
ko. Wszystkie jesteśmy zado
wolone z przyjazdu. Chcemy, 
aby jak najwięcej dziewcząt 
zgłaszało się do brygad rol
nych PO „SP".

Prosimy o umieszczenie te
go listu w „Glosie Koszaliń
skim" 1 o zaapelowanie do 
młodzieży, aby zgłaszała się 
ochotniczo do brygad. Umoż
liwi to jej wzięcie czynnego 
udziału w walce o podniesie
nie poziomu rolnictwa, o lep
sze plony — o wzrost dobro
bytu całego narodu".

Rybacy Przedsiębiorstwa 
Połowów i Usług Rybackich 
„Barka" w Kołobrzegu chęt
nie wolny czas spędzają nad 
książką. Przodownikami czy 
telnictwa są: motorzysta Cze 
sław Gawin, rybak Mieczy
sław Jarząbek i szyper Ru
dolf Mazur.

Towarzysz Gawin z powo
dzeniem godzi odpowiedzial
ną pracę na morzu ze studio 
waniem lektury fachowej. Na 
beletrystykę także znajduje 
czas. , '

Książka pomaga mu w pra 
cy podobnie jak czołowej sie 
ciarce Alinie Stankiewicz i 
głównemu hydraulikowi Mie 
czysławowi Jacynie. Żony ry 
baków i pracowników lądo
wych „Barki” także chętnie 
odwiedzają bibliotekę Domu 
Rybaka. Spotykają się tam 
często Świdnicka, Chomiczo- 
wa, Markowiczowa, Jarząbek, 
Karplakowa, które nale
żą do największych miłośni
ków książek.

Książki i prasa cieszą się 
wielką poczytnośclą w koło
brzeskiej bazie rybackiej „Bel
lona”. Najgorliwszymi czytel 
nikami są bracia Henryk i Zy 
I

Śladem
nie opublikowanych

listów
Zjednoczenie PGR Słupsk na 

interwencję naszego korespon
denta Józefa Szymaniuka, doty
czącą niewywiązywania się z o- 
bowiązków służbowych technika 
weterynarii zespołu PGR Główczy
ce Józefa Szczepanka wyjaśnia:

„Zarzuty pod adresem pracy 
technika weterynarii zespołu PGR 
Główczyce ob. Szczepanka są 
słuszne. Zlekceważył on sobie kil
kakrotnie interwencję kierownic
twa PGR Przybędowo w sprawie 
choroby warchlaków, przez co go
spodarstwo poniosło stratę.

Za poniesione straty spowodo
wane chaotyczną i lekkomyślną 
pracą technika weterynarii, dy
rekcja zespołu PGR Główczyce po 
stanowiła obciążyć ob. Józefa 
Szczepanka oraz zdjąć go z zaj
mowanego dotychczas stanowi
ska.

Przestrzegajmy przepisy 
o zabezpieczeniu 

przeciw-pożarowym

W Domu Młodego Robotnika 
Słupskich Fabryk Mebli

W spożywczym sklepie 
wzorcowym MHD

się mąka wrocławska I luksu
sowa, ryż, wędliny wysokoga
tunkowe jak kabanosy i polę
dwice.

Niemniejszym 
powodzeniem 
cieszą się słody 
cze, Co chwilę 
ktoś prosi o cu
kierki czekola
dowe, mleczne, 
kakgowe, o wy 
roby wallowe i 
czekolady.

Szybko i spra 
wnie obsługują 
klientów wido
czne na zdjęciu 
ekspedientki: T. 
Czachorowska, 
J. Mierzejewska 
i H. Rekaczew- 
ska.

W ciągu niecałych tylko 7 
godzin utargowano w dniu 
otwarcia sklepu około 30 tys, 
złotych. |

Dekoracje wnętrza 1 wyt1. w 
sklepowych wykonał kierownik 
tego sklepu ob. Wacław Za
borowski, za co należy mu się 
uznanie, bo naprawdę sklep 
jest ładnie, estetycznie 1 gu
stownie udekorowany i co naj
ważniejsze dobrze zaopatrzony.

I. KOZŁOWSKI

Wiele gospo
dyń domowych 
pragnie kupić 
pewne produkty 
żywnościowe w 
etanie półgoto- 
wym i właśnie 
w tym celu uru
chomiono dział 
garmażeryjny w 
niedawno otwar 
t>'m w Koszali
nie wzorcowym 
sklepie spożyw
czym MHD. 

’! Gosposie mo
gą więc naby
wać tu wszelkie
eałatki, marynaty, drób pieczo. 
2iy oraz luksusowe wyroby wę
dliniarskie,

’ KOSZALIN - W Mil pny BŁ 
pawia Findera 12. „
LTosca”. J
f. Seanse godz. 18 1 20.
„Młoda Gwardia” — Rokoszowe— 
jpleczynne.
U SŁAWNO — „Stawi* — 
^Bohaterowie 1 bohaterki",
J Seans godz. 20.
6 SŁUPSK — „Polonia* " *- 
%Mlkolaj Gogol". k ;
& Seanse godz. 13, 18 1 20. 
Kustra — „Delfin" *• 
^Małżeństwo aktorki".
■r Seans godz. 20.
j BIAŁOGARD — „Bałtyk’’ •- 
|,Cyrk".
, Seanse godz. 18 1 20
; BYTÓW — „Albatros” •- 
tlleczynne.
p DARŁOWO — „Bajka* *- 
„Dumna królewna",
T Seans godz. 20.
” CZŁUCHÓW — „Uciecha” *- 
tlleczynne.

DRAWSKO ** „Drawa” *- 
tlleczynne.

MIASTKO *« „Grażyna* *- 
tlleczynne.

KOŁOBRZEG “ „Wybrzeże" .<- 
■.Wesołe kumoszki z Windsoru", 

Seanse godz. 18 i 20.
SZCZECINEK — „Przyjaźń* —

g. Mąclwody z VIIb".
” Niedziela, godz. 18, Z0. V
' ZŁOT0W — „Rodło" —' 
tlleczynne.
X .WALCZ - „Tęcza" w 
jfOstatnl rejs".
pSeanse godz. 18 1 20. 
'^CZAPLINEK — „Piast” *- 
tlleczynne.

Ostatnio otrzymaliśmy lisi 
od junaczek brygady nr 218, 
która przebywa obecnie w 
Kraśniku (pow. Chrzanów, 
woj. krakowskie). W liście 
tym piszą one o swej pracy, 
o swym życiu w brygadzie i 
o pierwszych osiągnięciach. 
Oddajmy zresztą głos autor
kom listu.

„Mieszkamy w pięknym pa
łacu PGR Kraśnik, otoczonym 
wokół parkiem. Jest nas tu 
niewiele, bo zaledwie 30 osób.

Codziennie wstajemy wcześ
nie i po porannej gimnastyce, 
sprzątaniu sal, apelu i śnia
daniu wyruszamy do pracy. 
Pracujemy chętnie. Zgłosiłyś
my się przecież do brygady o- 
chotniczo, aby pomóc ludności 
wiejskiej w podniesieniu pro
dukcji rolnej i hodowlanej.
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Włosi mistrzami świata we florecie

Przeździecki odpada w eliminacjach
Pierwsza konkurencja szer 

mierczych mistrzostw świata
— drużynowy floret męski — 
zakończyła się zwycięstwem 
zespołu Włoch, który w fina 
łowym meczu zremisował z 
mistrzami z roku ubiegłego
— Francją 8:8, jednak dzięki 
lepszemu stosunkowi trafień 
zajął pierwsze miejsce w tur 
nieju. Trzecie miejsce zajęły 
Węgry.

Ostateczna kolejność: 1. 
Włochy — bez porażki, jeden 
remis, 2. Francja — bez poraź 
ki, jeden remis, 3. Węgry — 
2 porażki, 4. Belgia — 3 po
rażki.

12 bm. rozpoczął się tur
niej indywidualny we florecie 
mężczyzn z udziałem 55 za
wodników z 17 państw.

W IV grupie, złożonej z 
sześciu zawodników, walczył 
Polak Zb. Przeździecki. Zajął 
on 5 miejsce w tej grupie od
padając z dalszych walk.

Jak budować na wsi boisko

na boisku te) ostatnie), wśród 
widzów znaleili się „kibice", 
oczywiście mocno podchmiele
ni, którzy chuligańskimi okrzy
kami „dopingowali" zawodni
ków.

Oto /eden z „kwiatków": 
Strzelcie bramkę — pół liter
ka leci" — krzyczeli pijacy, 
wymachując pzyniesioną półll- 
trówką.

Pijacy ci bawili się w ten 
sposób przez cały mecz. Nie 
bali się, że ktoś usunie ich z 
boiska. Podobno Spójnia Karli
no nie wyznacza porządko
wych. A szkoda. Bo wtedy za
miast „pói literka" „polecieli
by"... chuligani. — Z widowni. 
Nie wątpimy, ie spotka to ich 
w jednym z następnych spo
tkań.

SKĄD KOLEJARZE WRACALI!

CMDZĄC z zachowania w 
pociągu, wracali chuliga

ni z „udanej birbantkl" — jak 
to określił nasz korespondent 
M. J. Okazuje się, ie korespon 
dent został wprowadzony w 
błąd. Byli to piłkarze darlow- 
skiego Kole/arza powracający 
z meczu. W pijanych, śpiewają
cych wulgarne piosenki 1 klną- 
cych na czym świat stoi chuli. 
gonach, trudno było dopatrzyć 
się sportowców!

Na lotnisku w Strzyżewi
cach koło Leszna odbyło się 
13 bm. otwarcie międzynaro
dowych zawodów szybowco
wych. Na uroczystość przyby
li przedstawiciele partii, 
władz sportowych i organi
zacji masowych.

Prezes Aeroklubu PRL, gen. 
J. Turski, otwierając tę wielką 
imprezę, powitał w serdecz
nych słowach reprezentacje 
9 państw. Powiedział m. in.:

Koszykarze chińscy 
wygrywają 
w Poznaniu

Międzynarodowe spotkanie 
w koszykówce męskiej Pekin 
— Poznań zakończyło się za
służonym zwycięstwem gości 
69:58 (34:24). Mecz wywołał w 
Poznaniu duże zalnteresowa 
nie gromadząc na boisku po
znańskiej Gwardii ponad 5 
tys. widzów, którzy hucznymi 
oklaskami nagrodzili koszyka 
rzy chińskich za Ich- piękną 
grę.

zaopiniowany przez odpowiedni 
Komitet Kultury Fizycznej.

Budowa boiska piłkarskiego 
czy stadionu wymaga, rzecz jas
na, pewnego nakładu pieniężne
go. Ale ileż można zdziałać wła
snymi sitami. Tym łatwiej przebie 
gać będzie budowa, jeżeli spor
towcy zainteresują tq sprawę całq 
wieś, jeśli zorganizujq gromadz
ki komitet budowy boiska. Pomo
cy finansowej i fachowej udzielić 
powinny rada narodowa i rada 
okręgowa Zrzeszenia, do którego 
należy koło sportowe. Sportowcy 
wiejscy, zrzeszeni w LZS, starać 
się powinni o pomoc w Komen
dzie SP. Subwencji może udzielić 
również Komitet Kultury Fizyczne], 
który od GKKF otrzymuje odpo
wiednie sumy na takie Inwesty
cje. Fundusz można również zbie 
rać we własnym zakresie, urządza 
jąc imprezy I zabawy.

Po wytyczeniu boiska piłkarskie 
go 90x50 m można się zabrać 
do rozplanowania bieżni, rzutni 
I skoczni. Bieżnia może być umie 
szczona wokół boiska. Jeżeli chce 
my, aby koszt budowy był niż
szy, wytyczamy bieżnię wzdłuż 
boiska na dystansie około 120 m 
przy szerokości pasa bieżni 5 m, 
tok aby zmieściły się tam 4 tory.

Po drugiej stronie boiska pił
karskiego nie zapominajmy umie
ścić „toru przeszkód", a jeszcze 
lepiej — dwóch torów obok sie
bie. Długość „toru przeszkód" wy
nosi 150 m. Na temat jego urzą
dzenia ukazało się u nas sporo

Z ostatniej chwili
I etap III Wyfdgu Kolarskiego 

dookoła Warmii 1 Mazur na tra
sie Olsztyn — Działdowo (dl. IM 
Km), wygrał Królak, przed Hada- 
slklem 1 Klabińsklm. E. Grabow
ski wycofał się z powodu kraksy 
na trasie.

• aa

Mistrzem Polski w pięcioboju 
został Stawczyk, który wynikiem 
3.710 pkt. ustanowił nowy rekord 
kraju. W konkurencji kobiet 
triumfowała Mlnlcka — 1.710 pkt

* e e
w Centralnym Biegu Narodo

wym, w konkurencji senlor6w 
na dystansie 3000 m zwyciężył 
Ożóg w dobrym czasie 131.2 min. 
Chromik 1 Krzyszkowlak nie star 
towall.

e e e
W biegu godzinnym mistrzem 

Polski został Szwargot, który wy 
niklem 11.122,1 m ustanowił nowy 
rekord Polski.

* • *
W spotkaniach o mistrzostwo 

I ligi padly następujące wynikli 
Gwardia Warszawa — Kolejarz 
Poznań — 0:1, Budowlani Chorzów 
—■ Unia Chorzów — 1:1, ogniwo 
Bytom — Gwardia Kraków — 
Włókniarz Lód* — CWKS — 4.1, 
Ogniwo Kraków — Górnik Nadii* 
— 1:0.

e e o
W rozgrywkach n ligi uzyska

no wyniki: Kolejarz Warszawa — 
Gwardia Kielce — 3:5, Ogniwo 
Tarnów — włókniarz Kraków — 
1.3, Górnik Zabrze — Górnik By 
tom — 0.-2, Stal Sosnowiec — Gór 
ntk Wałbrzych — 1:0, Ogniwo Wre 
claw — Budowlani Gdańsk —• 
0:3.

• o .«

Adamczyk w skoku 0 tyczce u- 
zyskał 4.33 m, a Kozłowska w rzn 
cle dyskiem — 44.47 m.

wego zawodników. Będą słu
żyć sprawie wzajemnego zro
zumienia i koleżeńskich sto
sunków między sportowcami 
uczestniczących krajów, spra
wie umocnienia pokoju".

Po uroczystości goście udali 
się na lotnisko, aby obejrzeć 
szybowce, a w godzinach po
południowych spotkali się z 
zawodnikami i kierownic
twem imprezy na wspólnym 
obiedzie, po którym odbył się 
koncert z udziałem czołowych 
artystów Opery Poznańskiej.

Koszykarki ZSRR 
mistrzem Europy

W Belgradzie zakończyły się 
mistrzostwa Europy w koszyków
ce kobiet Tytuł mistrzowski zdo
była po raz trzeci drużyna Związ
ku Radzieckiego, wygrywając o- 
statnie spotkanie z Węgrami 
76:47. (43:24).

Największą niespodzianką mi
strzostw była porażka pretenden
ta do tytułu wicemistrza — Buł
garii z Czechosłowacją 50:57 
(22:27). Czeszki dzięki zwycięstwu 
nad Bułgarią wysunęły się na 
drugie miejsce, zdobywając tytuł 
wicemistrzowski. W ostatnim spot
kaniu grupy finałowej Jugosławia 
pokonała Francję 54:50 (18:24).

Ostateczna tabela rozgrywek 
przedstawia się następująco: 
1. ZSRR, 2. Czechosłowacja, 
3 Bułgaria, 4. Węgry, 5. Jugosła
wia, 6. Francja, 7. Włochy, 8. Au
stria, 9. Niemcy zach., 10. Dania.

przyspieszeniu odbudowy oblek 
tu. Zamiast „pouczać" autora 
notatki o tym, kiedy przekazu
je się projekt wstępny, a kiedy 
techniczny, rada okręgu mogła 
przeciei z powodzeniem polnior 
mować nas kto ponosi winę za 
opóźnienie rozpoczęcia napra
wy, na jakie napotyka trudno
ści itp., aby redakc/a mogła in
terweniować dalej i pomóc grze 
szeniu.

A takie „wyjaśnienie" nlcze 
go absolutnie nie wyjaśnia 1 
nikomu nie jest potrzebne.

PRZEZ DZIURĘ TE2 MOŻNA

CZYWłSCIE. Ale pod wa. 
” runkiem, ie nikt tego nie 

widzi — tak rozumują niektó
rzy „kibice". A właśnie ten 
warunek nie dopisał Bolesławo 
wl Grabowskiemu, zamieszkałe
mu w Koszalinie przy ul. P. 
Findera 14 i porządkowi przy
chwycili go na przechodzeniu 
przez dziurę w ogrodzeniu sta
dionu Spójni. I „dali go" do ga
zety.

Spófnla włożyła za duto tru 
du w oparkanienie stadionu, 
aby mogła tolerować chuligań
skie wybryki niektórych „sym
patyków" piłki notnej. Mandat 
karny dla łobuzów, niszczących 
ogrodzenie powinien być wy
starczającą przestrogą, ie nie 
wolno niszczyć społecznej w/a. 
ińóścŁ

,,Międzynarodowe zawody szy 
bowcowe w Lesznie są przy
jacielskim spotkaniem wybo
rowych szybowników dziewię 
ciu państw Europy. Jest rze
czą powszechnie znaną, że 
sport jest ważnym czynni
kiem zbliżenia narodów. Je
stem głęboko przekonany, że 
obecne zawody zacieśnią wę
zły przyjaźni i współpracy, 
przyczynią się do pokojowe
go współżycia narodów. Szla
chetny cel imprezy doda pilo
tom sił w walce o zwycięstwo 
na napowietrznych szlakach".

Delegacje miejscowej mło
dzieży wśród gorących okla
sków wręczyły pilotom wią
zanki kwiatów. W imieniu 
wszystkich ekip zagranicz
nych głos zabrał kierownik 
drużyny radzieckiej Turczyn. 
Podziękował on organizato
rom imprezy za serdeczne 
przyjęcie i troskliwą opiekę. 
„Międzynarodowe zawody szy 
bowcowe — powiedział kie
rownik ekipy radzieckiej — 
będą służyć dalszej populary
zacji szybownictwa, korzyst
nej wymianie doświadczeń i 
podniesieniu poziomu sporto-

NIE WSZYSTKO DOBRE 
CO SŁAWNE (ŃSKIE)

POWIATOWE miasto Sław- 
no, sławne jut lest z nie

zbyt sławnego zaniedbania o- 
biektów sportowych. Mieszkań
cy miasta od długiego jut cza
su czekają at „ktoś", to znaczy 
MRN albo jedno z miejscowych 
kół zajmie się naprawą basenu 
i udostępni im tak pożądany 
obiekt.

Czekają też LZS-owcy miej
scowego POM-u. Na col Nie 
wiadomo. Pewne jest tylko, ie 
nikt za nich nie naprawi na
wierzchni boiska I bieżni. A 
przecież warunki do wykonania 
naprawy LZS-wocy mają na
prawdę dobre. Przy chęci do 
pracy i wał by się znalazł 1 
ciągnik POM by dostarczył...

Powodów do czekania nie 
ma więc najmniejszych. Z ba
senem podobnie. I o tym musi 
pamiętać tak MRN jak i oba 
koła.

„WYJAŚNIENIE"

ę KRYTYKOWALIŚMY radę
& okręgu ZS Spójnia za nie

udolność w naprawie koszaliń
skiego stadionu. Na odpowiedź 
nie trzeba było długo czekać. 
Spójnia odpowiedziała szybko. 
A więc, a jakże, remont jest 
planowany w ramach Inwesty
cji, rada poczyniła jak najda
lej idące starania...

Wyjaśnienie przyjęliśmy, ale 
ple pomoglg ęng bynajmniej n.

:anle w koszykówce mężczyzn między drużyną koszykarzy 
i Ludowych a reprezentacją Warszawy, rozegrane w Sopocie, 
ińczyło się zwycięstwem zespołu polskiego 82:70.
a zdjęciu: fragment spotkania. (Fot CAF)

W klasie A
Wczoraj, na stadionie koszallft 

sklm miejscowa Spójnia odniosła 
, szczęśliwe zwycięstwo nad dar- 

łowskim Kolejarzem 2:1 (0:1) 
Mecz sial na bardzo niskim po
ziomie i byl nieciekawy. Sędzia 
Drozdowlcz popełnił szereg rażą
cych omyłek, krzywdząc to Jed
ną, to drugą drużynę.

O‘Brien - 
18,53 w kuli!

Na zawodach w Los Ange- 
los O‘Brien uzyskał znowu 
fantastyczny wynik w pchnię 

. ciu kulą — 18,53. Ustanowio
ny niedawno powy rekord 
świata O‘Briena wynosił 18,43.

broszur I wydawnictw propagują
cych zdobywanie odznaki SPO. 
Jedną z książek najlepiej omawia 
jących budownictwo najprostszych 
urządzeń sportowych jest popu
larny „Poradnik wiejskiego spor
towca", wydany przez „Sport I 
Turystykę" (Cena 17,70 zł). Jeżeli 
chodzi o rozmieszczenie na sta
dionie Innych urządzeń sporto
wych, jak skocznia czy rzutnia - 
w każdym Komitecie Kultury Fi
zycznej otrzymać można plany naj 
popularniejszych’ i najprostszych 
boisk i stadionów.

Obiekt budowany wspólnym 
wysiłkiem powinniśmy troskliwie 
utrzymywać I coraz bardziej do
skonalić. Jakże przyjemnie będzie 
urządzać na własnym stadionie 
zowody sportowe, zapraszać pra
cowników z pobliskich fabryk czy 
drużyny Ludowych Zespołów Spor 

towych, J. C.

Polak walczy) z dużą tremą 
i poniżej swoich możliwości. 
Pokonał on tylko dwu zawod
ników, a mianowicie Steela 
(Australia) 5:2 i Ziwkouica 
(Jugosławia) — 5:3.

W poniedziałek startują poi 
scy szpadziści w turnieju dru 
żynowym.

Otwarcie międzynarodowych 
zawodów szybowcowych w Lesznie

Już najwyższy czas, aby pomy- 
śleć-p własnym boisku sporto
wym lub placu do gier rucho
mych.

Rozejrzyjmy się więc, czy nie 
dałoby się w naszej wsi lub obok 
zakładu pracy założyć własnego, 
chociażby najmniejszego i naj
skromniejszego boiska.

Aby je zbudować, trzeba jed
nak wiedzieć, jak przystąpić do 
pracy.

Oto na przykład postanowiliśmy 
zbudować boisko do siatkówki. 
Budowa taka nie przedstawia 
większych trudności. Chodzi jedy
nie o to, by znaleźć odpowiedni 
teren o wymiarach 23 na 14 m. 
Przepisowy plac ma co prawda 
wymiary jedynie 18 na 9 m, ale 
musimy przewidzieć również miej
sce wokół boiska na tzw. wybieg. 
Wybrany na boisko plac wyrównu 
jemy, zdejmujemy daęń, aby no
gi nie ślizgały się naprawie, wbi 
jamy dwa słupki o wysokości 2,5 
m I — boisko gotowe.

Ileż to razy snuliśmy ambitne 
plany posiadania własnego boi
ska piłkarskiego albo małego sta 
dianu, gdzie można by uprawiać 
wszystkie konkurencje lekkoatle
tyczne... To już sprawa nieco 
trudniejsza niż budowa boiska. 
Przede wszystkim wybrać trzeba 
odpowiednio położony teren o po 
wierzchni 1,5 do 3 ha. Następnie 
wystąpić musimy z wnioskiem o 
przydział lub dzierżawę tego te
renu do miejscowej rady narodo
wej. Wniosek ten powinien być

Nasz nowy 
konkurs

Nasz nowy konkurs związany z 
turniejem p.łkacskżm o mistrzostwo 
świata polega ma odgadnięciu 
jakie drużyny zajmą dwa pierw
sze miejsca. Odpowiedzi należy 
nadsyłać na kupomach konkurso
wych do dnia 19 br». wlączn e na 
adreśf, Redakcja „Głosu Koszaliń
skiego", Koszalin, ul. A. Lampe 20. 
Zwycięzcy konkursu otwymają na
grody.

JAHR KRYTYKUJE 
KORESPONDENTA

Tl KOMECK! już od kilku
• lat jest aktywnym korę, 

spondentem nie tylko 
nasze/ redakcji. Pracuje z za
pałem także w „Wiadomościach 
Szczecineckich", jest czynnym 
działaczem I zawodnikiem. 
Przez ten okres czasu pomógł 
usunąć wiele niedociągnięć. 
Krytykował niemało, wskazu. 
jąc błędy i braki, ale specjal
nych trudności, jak sam przy- 
znaje, do dnia 6 czerwca 1954 
r. nie miał.

Dopiero krytyczna notatka o 
szczecineckiej Spójni obudziła 
tłumicieli krytyki. Jednym z 
nich okazał się członek rady 
koła ZS Spójnia i członek pre
zydium PKKF—ob. Jahr. Gdy T. 
Kornecki przyszedł na stadion, 
aby obserwować spartakiadę 
LZS-ów pow. szczecineckiego, 
Jahr zaczął mu wymyślać, że 
pisze bez podstaw, niesłusznie, 
że rzuca oszczerstwa Itp. '

No cóż, nie każdemu podo
ba się gdy ktoś wnika w jego 
kombinacje. Nie wytrzymał 
„nerwowo" i Jahr. Nie zatrzymy 
walibyśmy się dłużej nad tą 
sprawą, gdyby nie fakt: że wła
śnie Jahr ma już dość grzechów 
na sumieniu.

Czym ten „działacz" nie 
byłfl

1 przewodniczącym PKKF I 
członkiem rady koła I... Nie 
wymieniajmy jednak wszyst
kich lunkcji. Wystarczy dodać, 
że nigdy nie był dobrym dzia
łaczem. I dlatego czas skończyć 
z jego panoszeniem się w na
szym sporcie.

1 GOAL - POŁ LITERKA
D ODCZAS meczu Spójni 
* ze Szęzęclnką j Karlina,

Juniorzy 
rozpoczynają walkę 
w finałach

Eliminacje drużyn piłkarskich 
juniorów o wejście do finało
wych rozgrywek o mistrzostwo 
województwa zostały Już zakoń
czone. W wyniku eliminacji do 
puli finałowej zakwalifikowały 
się zespoły: Gwardii Koszalin o- 
raz Kolejarza ze Świdwina 1 ze 
Słupska. Ponadto do finału wej
dzie zwycięzca dodatkowego me
czu eliminacyjnego, który odbę
dzie się w Złotowie w dniu II 
hm. W meczu tym spotkają się: 
Spójnia Zlotów i Spójnia Szczeci 
nek.

W pierwszej rundzie Kolejarz 
Słupsk grań będzie z Gwardią Ko 
szalln (17 bm. w Słupsku), a 20 — 
Gwardia Koszalin z Kolejarzem 
Słupsk (w Koszalinie) 1 Kolejarz 
Świdwin ze zwycięzcą meczu ell 
mlnacyjnego.

Spotkania finałowe zostaną prze 
prowadzone systemem punkto
wym — każdy z każdym.



Uwaga na plan!

Zawody muszą przynosić normy 
na odznaki SPO i BSPO

Tegoroczny sezon sportowy 
obfituje w wiele atrakcyjnych 
imprez niemal we wszystkich 
dyscyplinach sportu. W ca 
łym kraju sportowcy prowa
dzą intensywne przygotowa
nia, aby dzień 22 lipca — 
Święto 10-lecia Polski Ludo
wej powitać jak największy
mi osiągnięciami. W połowie 
lipca br. rozpoczyna się jedna 
z największych imprez tego
rocznych — II Ogólnopolska 
Spartakiada Zrzeszeń Sporto
wych. Poprzedzają ją elimina 
cje w kołach i zrzeszeniach, 
w których startują tysiące 
sportowców. Imprezy te, a 
zwłaszcza eliminacje, które 
zgromadziły na starcie więk
szość członków kół i zespo
łów sportowych, wyłoniły wie 
le utalentowanych jednostek, 
zachęciły do uprawiania spor 
tu tysiące osób w miastach i 
na wsi.

W naszym województwie 
zrzeszenia przeprowadziły 
już eliminacje w kołach i po 
wiatach, większość z nich pod 
sumowała już nawet swój do 
robek w zorganizowanych 
spartakiadach okręgowych. Od 
połowy maja do chwili obec 
nej w każdą niemal niedzielę, 
boiska sportowe są wypełnio
ne młodzieżą. Nawał imprez 
np. w dniu wczorajszym był 
tak wielki, że zaszła koniecz 
ność przesunięcia terminu ma 
sowego wieloboju lekkoatle
tycznego z 13 na 17 bm.
' Wielka liczba organizowa
nych imprez powinna znaleźć 
swoje odbicie w dużej ilości 
zdobytych norm na odznakę 
SPO lub BSPO oraz klas spor 
towych. Piszemy „powinna", 
gdyż tak niestety nie jest. 
WKKF zatwierdził dopiero 
kilkanaście (talp, kilkanaście) 
odznak, mimo że mamy już po 
za sobą ponad 5 miesięcy br., 
a tegoroczny plan przewiduje 
zdobycie przez sportowców 
naszego województwa ponad 
10 tysięcy odznak.

Byliśmy w tej sprawie w 
WKKF-ie.

— My nie mamy rozezna
nia. Wiemy tylko, że nie jest 
najlepiej. Ewidencję odznaki 
prowadzą zrzeszenia, zbiera 
jąc meldunki o zdobytych nor 
mach. O kompletach noim tru 
dno jeszcze w tej chwili mó
wić. Na przykład z pływaniem 
musimy jeszcze trochę pocze 
kać — odpowiedziano nam na 
pytanie, jak przebiega realiza 
cja planu rocznego w zakre
sie zdobywania norm.

Na to ostatnie — zgoda. 
Pływacy wystartują dopiero 
w tych dniach. I np. w mia
steckim Ogniwie, które za
meldowało o zdobyciu około 60 
odznak SPO i BSPO bez nor
my pływackiej, już teraz wia 
domo — plan zostanie wyko
nany z nadwyżką. Całkowicie 
zdobytych odznak zrzeszanie 
to ma już około 70, co na plan 
roczny — ponad 300 jest licz 
bą w zupełności zadowalają
cą.

Sekretarze zrzeszeń LZS 
i Budowlani przyznają, że 
dzięki dużej liczbie imprez, 
członkowie ich zrzeszeń uzy
skali szereg klas sportowych, 
ale... zdobywanie norm na 
SPO przebiega słabo... Podo
bnie jest w innych zrzesze
niach.

Minęło już prawie pół ro
ku. Roku, w którym sportow 
cy naszego województwa ma
ją zdobyć ponad 10 tys. od
znak, który, jako rok 10-lecia 
Polski Ludowej powinniśmy 
zamknąć nowymi osiągnię
ciami. Nie trzeba chyba ni
kogo przekonywać, że pełne 
wykonanie zadań planowych, 
a planu zdobywania odznak 
SPO i BSPO w szczególności, 
będzie jednym z większych o 
siągnięć naszego ruchu sporto 
wego. A stać nas na to. Spor 
towcy woj. koszalińskiego ma 
ją pełne możliwości, aby tego 
roczny plan wykonać termino 
wo i w 100 procentach.

Aby możliwości te zostały

Po każdym zwycięstwie węgier
skiej reprezentacji piłkarskiej wie
lu zwykło wypytywać się z cieka
wością mnie I innych moich ko- 
legów-zawodników: jak drużyna 
węgierska trenuje, Jak się przy
gotowuje do zawodów? W ta
kich wypadkach udzielamy ocho
czo odpowiedzi, lecz najczęściej 
widzimy, że słowa nasze przyj
mują oni z uczuciem rozczarowa
nia. Z rozczarowaniem dlatego, 
bo oczekiwali zupełnie czegoś in
nego, czegoś zaskakującego, nie
zwykłego.

Od tego też czasu, ilekroć wy
pada m| mówić o metodach tre
ningowych węgierskich piłkarzy, 
zewsze z góry zastrzegam się, by 
©de mnie czegoś nadzwyczajnego 
nie oczekiwano. W naszych me
todach treningowych brak pier
wiastka sensacji, może tylko wię
cej trenujemy, bardzie] planowo, 
stosujemy w naszych treningach 
kilka ważnych zasad, które sprzy
jają w dużej mierze rozwojowi.

Sądzę, że scharakteryzuję jak 
trzeba nasze metody treningu, 
gdy opowiem, jak przebiegają 
przygotowania naszej drużyny re
prezentacyjnej, jak trenują naj
lepsi piłkarze węgierscy.

W każdej gałęzi sportu u nas 
*- a więc i w pitce nożnej — są 
stałe kadry reprezentacyjne. Dla 
członków tej kadry opracowuje się 
całoroczny plan treningu, dla za
poznania Ich z zadaniami na cały 
rok. W opracowaniu planu blorą 
udział najlepsi trenerzy węgier
scy. Plan ten jest następnie przed 
miotem dyskusji, w której i my, 
piłkarze, zab eramy głos. Teraz 
np. czterech członków naszej re
prezentacji, w tej liczbie i ja, o- 
trzymato zlecenie wzięcia udziału 
w opracowaniu indywidualnych 
planów treningu dla członków 
kadry reprezentacyjnej. Trzeba, 
rzecz Jasna, wiedzieć o tym, że 
członkowie kadry reprezentacyj
ne] biorą też udział w treningach 
swych własnych klubów macie
rzystych. Jest więc rzeczą szcze
gólnie ważną, by każdy członek 
kadry kontynuował w swym klubie 

taki trening, który odpowiada w 
całej rozciągłości zasadom ustalo
nym w planie treningów na cały 
rok. W wykonaniu Indywidualnego 
planu treningu duża rola przypa
da trenerom zawodników, ponie
waż oni śledzą bezpośrednio pra
cę reprezentacyjnego gracza. 
Wspólny trening członków kadry 
reprezentacyjnej zaczyna się do
piero na 3-4 tygodnie przed każ
dym spotkaniem międzynarodo- 
dowym, zaś raz w tygodniu odby
wa się trening dla zgrania się z 
sobą zawodników. Taki pierwszy 
trening odbył się 5 maja przed 
międzynarodowym spotkaniem pił 
karskim Węgry-Anglia, które, jak 
wiemy, odbyło się w dniu 23 ma
ła w Budapeszcie.

Członkowie kadry reprezentacyj
nej — i dodajmy — przeważająca 
większość piłkarzy węgierskich - 
prowadzi trening całoroczny. 
Przygotowanie dzieli się na czte
ry okresy. W tak zwanym okresie 
przejściowym — w okresie mię
dzy minionym I nowym sezonem 
(dawniej czas ten oznaczał całko
wity odpoczynek) — mniej odby
wamy treningów, lecz nie przesta- 
jemy uprawiać sportu. W takim 
czasie duży nacisk kładziemy na 
ćwiczenie innych gałęzi sportu. 
Ja np. bardzo lubię piłkę ręczną, 
Inni natomiast wolą jazdę na nar
tach, na łyżwach itd. Potem na
stępuję okres przygotowawczy, kie 
dy to głównie kładziemy nacisk 
na poprawę naszej kondycji, wie
le biegamy, gimnastykujemy się. 
W okresie szlifowania formy duża 
rola przypada poprawie kondycji, 
lecz wtedy zajmujemy się już róż
nymi ćwiczeniami technicznymi I 
taktycznymi oraz często rozgrywa
my mecze treningowe na dwie 
bramki. W okresie utrzymania for
my praca treningowa przybiera 
Już różną postać. Wtedy to naj
większa rola przypada, być może.

Indywidualnym planom treningów. 
Zasadą tych treningów jest już 
lekkość T wzięcie pod uwagę w 
stopniu możliwie największym in
dywidualnych cech zawodników. 
Sq nawet wśród naszych zawod
ników reprezentacyjnych I tacy, 
którzy w tym okresie muszą wyko
nywać bardzo dużo ćwiczeń tech
nicznych. U Innych występują 
drobne niedomagania, jeżeli cho
dzi o kondycję, na to więc trzeba 
zwrócić większą uwagę. Zwykliśmy 
w takich wypadkach uciekać się 
do nowych rozwiązań taktycznych 
i w te się wprawiać.

Większość drużyn węgierskich, 
a więc I drużyna reprezentacyj
nych zawodników, odbywa swe tre 
ningi 4 razy tygodniowo: we wto
rek, środę, czwartek I piątek. Tre
ningi wtorkowe I piątkowe są lżej
sze, służą raczej poprawie kondy
cji. Za to treningi środowe i czwar 
tkowe są już o wiele intensywniej
sze. Treningi te trwają przez kilka 
godzin. Po rozgrzewce, wykonu
jemy wiele ćwiczeń, starty, zwroty 
i ćwiczenia elastyczne. Dopiero 
później otrzymujemy piłkę | każdy 
wykonuje przewidziane dla niego 
ćwiczenia techniczne. Są tacy, 
którzy ćwiczą główkowanie, inni 
podania, Inni znowu dokładny 
wykop itd. Nawet w czasie tre
ningu dążymy do tego, by nasze 
ruchy nogami były dokładne, 
głównie zaś szybkie. Prócz tego 
staramy się ćwiczyć wiele warian
tów dla jednego rozwiązania. We
dług mego zdania do naprawdę 
dużych wyczynów zdolny jest tylko 
ten zawodnik, który pod każdym 
względem panuje nad piłką I któ
ry spośród wielu sposobów przej
mowania I oddawania piłki po
trafi wybrać ten, który w danej 
sytuacji najlepiej odpowiada I któ 
ry jednocześnie najbardziej za
skakuje przeciwnika,

wykorzystane działacze mu
szą jednak zmienić swój sto 
sunek do sprawy zdobywania 
norm na odznakę, muszą dbać, 
aby każde zawody przynosiły 
nowe normy, aby zagadnie
nie odznaki SPO zostało po
stawione na jednym z czoło
wych miejsc.

Na odrobienie zaległości i 
wykonanie planu pozostało 
jeszcze dość czasu. 6 miesię
cy to bardzo wiele, ale pod 
warunkiem, że winni dotych 
czasowych zaniedbań — ko
mitety kultury fizycznej, ra
dy zrzeszeń i rady kół prze
de wszystkim, zajmą się wre 
szcie tą, sprawą nie od przy 
padku dó przypadku, ale sy
stematycznie będą dbały o to, 
by zawody były traktowane 
m. in. jako próby na SPO i 
jako takie, obok klas sporto
wych, przynosiły nowe nor
my. Trzeba poprowadzić sy
stematyczną pracę i zaintere 
sować sprawami odznaki nie 
tylko młodzież, ale i star
szych oraz zachęcić wszyst
kich członków kół do udziału 
w zdobywaniu kompletów 
norm na odznakę.

Z tym ostatnim ściśle wiąże 
się sprawa uatrakcyjnienia 
pracy kół. Jasnym jest, że w 
kole bazującym wyłącznie na 
drużynie piłki nożnej, próby 
na odznakę nie będą cieszyły 
się dostatecznym zaintereso
waniem, jeśli me zostaną po 
przedzone pracą wyjaśniającą 
i propagandową. Rady kół mu 
szą organizować zawody w 
lekkoatletyce, pływaniu,
grach zespołowych czy strze
lectwie, korzystając przy 
tym z dorobku innych zrze
szeń i pionów.

Weźmy np. strzelectwo. Wa 
runki do przeprowadzania 
prób w tej dyscyplinie są o- 
becnie szczególnie dogodne. 
LPŻ pracuje coraz lepiej i w 
urządzanych przez tę orga
nizację zawodach strzeleckich 
mogą przecież z powodzeniem 
brać udział członkowie wszy

stkich zrzeszeń sportowych.
W tym tygodniu — 17 bm. 

— podobnie jak w całym kra
ju, w naszym województwie 
zostanie przeprowadzony ma 
sowy wielobój lekkoatletycz
ny. I te zawody są doskonałą 
Okazją do uzyskania dużej ilo 
ści norm, oczywiście pod wa
runkiem, że rady kół potra
fią zachęcić sw’ych członków 
do gremialnego w nich udzia 
łu.

Jak już wspomniano na 
wstępie, okazji do zdobywa
nia norm jest wiele. Wykorzy 
stanie wszelkiego rodzaju za 
v>odów jest największą gwa
rancją wykonania planu rocz 
nego. I tego właśnie oczeku
jemy od całego naszego akty 
wu sportowego. S.

ZS STAL - ALLMANNA 12:0

Na zdjęciu: Piątek, który poko
nał Rosberga (Szwecja) 6:1, 6:2. 

(Fot. CAF)

FERKNC PUSKAS-
kapitan reprezentacyjnej drużyny Węgier

lak trenuje węgierska reprezentacja piłkarska
Ważnym fragmentem treningu 

są różne ćwiczenia ataku i obro
ny. W różnych bowiem sytuacjach 
gry różne mogą być rozwiązania. 
Im większą skalą tych rozwiązań 
drużyna dysponuje, tym bardziej 
gra jej jest skuteczna. Można ćwi 
czyć wiele pomysłowych rozwią
zań przy atakowaniu skrzydłami, 
gdy akcja toczy się na środku boi
ska, przy egzekucji kornerów lub 
w rzutach. Ćwiczenia te bierzemy 
na treningach bardzo poważnie.

Najbardziej ulubioną częścią tre 
nlngu jest oczywiście sama gra. 
Na meczach treningowych I w 
trakcie gry między sobą na dwie 
bramki często ustawiamy drużynę 
tak, że napastnicy grają na po
zycji obrońców, lub pomocników, 
obrońcy zoś w ataku. Czynimy to 
dlatego, ponieważ w nowoczesnej 
grze wszechstronność staje się 
coraz ważniejszym je] elementem. 
Np, w Londynie często wybijaliśmy 
z konceptu drużynę angielską 
przez to, że nasi skrzydłowi odgry
wali niemal rolę obrońców I w ten 
sposób zręcznie paraliżowali szyb 
kie akcje ataku angielskiego.

Na zakończenie chcialbym jesz
cze powiedzieć, że ważnym uzu
pełnieniem naszych treningów są 
systematyczne i częste pogadan
ki. Dyskutujemy nad ostatnimi 
zawodami, omawiamy problemy 
nowej taktyki, przyczyny chwiej- 
ności formy poszczególnych za
wodników itd. Pogadanki te są 
ważne, umacniają ducha zespo
łowego, co jest niezbędne do uzy
skania przez drużynę dobrych wy
ników, rozwijają wiedzę teoretycz
ną zawodników, pomagają w roz
poznaniu własnych błędów, a 
przez to w szybkim ich usunięciu.

Oto zarys naszych metod tre
ningowych, w oparciu o które 
przygotowują się zawodnicy wę- 
g'ersk!ej drużyny reprezentacyjnej 
.do swych występów,

Wyinij i zachowaj

Terminarz II rundy
rozgrywek klasy A

V

20. VI.

Spójnia Szczecinek — Spójnia Karlino,
— Kolejarz Szczecinek,Gwardia Słupsk

Spójnia Koszalin — Start Koszalin,
Kolejarz Darłowo — Kolejarz Białogard,
Gwardia Koszalin — Kolejarz Świdwin.
Budowlani Człuchów — Kolejarz Słupsk,
Spójnia Złotów — Unia Połczyn

27.VI.

Gwardia Słupsk — Unia Połczyn,
Budowlani Człuchów —- Gwardia Koszalin,
Start Koszalin — Kolejarz Świdwin,
Kolejarz Darłowo — Spójnia Złotów,
Spójnia Karlino — Kolejarz Słupsk.
Kolejarz Szczecinek — Kolejarz Białogard,
Spójnia Koszalin — Spójnia Szczecinek.

4.vn.

Start Koszalin — Spójnia Szczecinek
Kolejarz Szczecinek — Spójnia Złotów
Kolejarz Słupsk — Spójnia Koezalln,
Spójnia Karlino — Kolejarz Białogard,
Kolejarz Świdwin — Gwardia Słupsk,
Gwardia Koszalin — Kolejarz Darłowo
Budowlani Człuchów — Unia Połczyn.

u.vn.

Kolejarz Darłowo — Spójnia Szczecinek,
Kolejarz Szczecinek' — Budowlani Człuchów,
Spójnia Koszalin — Kolejarz Świdwin,
Spójnia Złotów — Start Koszalin,
Kolejarz Białogard — Gwardia Słupsk,
Unia Połczyn — Spójnia Karlino,
Kolejarz Słupsk — Gwardia Koszalin.

4
18. vn.

Kolejarz Szczecinek — Spójnia Szczecinek,
Kolejarz Białogard — Spójnia Koszalin,
Spójnia Złotów te Kolejarz Słupsk,
Kolejarz Świdwin *- Spójnia Karlino,
Kolejarz Darłowo — Budowlani Człuchów,
Start Koszalin a- Gwardia Słupsk,
Unia Połczyn a- Gwardia Koszalin.

25. VII.

Spójnia Szczecinek — Kolejarz Białogard,
Kolejarz Słupsk — Kolejarz Szczecinek
Spójnia Złotów — Spójnia Koezalln,
Spójnia Karlino — Kolejarz Darłowo,

— Budowlani Człuchów,Kolejarz Świdwin
Gwardia Koszalin — Gwardia Słupsk,
Unia Połczyn — Start Koszalin.

LVni.

Gwardia Koszalin — Spójnia Szczecinek,
Kolejarz Szczecinek — Start Koszalin,
Gwardia Słupsk te Srójnla Koszalin,
Spójnia Złotów — Kolejarz Białogard,
Kolejarz Świdwin — Kolejarz Słupsk,
Budowlani Człuchów — Spójnia Karlino,
Unia Połczyn — Kolejarz Darłowo.

8.vm.

Kolejarz Szczecinek — Gwardia Koszalin,
Kolejarz Białogard — Unia Połczyn,
Kolejarz Słupsk — Spójnia Szczecinek,
Spójnia Koszalin — Spójnia Karlino,
Kolejarz Świdwin — Spójnia Złotów,
Kolejarz Darłowo — Gwardia Słupsk,
Start Koszalin a- Budowlani Człuchów.

22. vm
dl

Spójnia Koszalin — Kolejarz Szczecinek,
Kolejarz Słupsk — Kolejarz Białogard,
Spójnia Karlino — Spójnia Złotów,
Kolejarz Darłowo — Kolejarz Świdwin,
Gwardia Słupsk — Budowlani Człuchów,
Gwardia Koszalin — Start Koszalin,
Spójnia Szczecinek a- Unia Połczyn,

29.Vin.

Unia Połczyn — Spójnia Koszalin,
Kolejarz Świdwin a- Kolejarz Białogard,
Start Koszalin — Kolejarz Słupsk,
Gwardia Słupsk — Spójnia Złotów,
Spójnia Szczecinek — Budowlani Człuchów,
Kolejarz Darłowo — Kolejarz Szczecinek,,
Gwardia Koszalin — Spójnia Karlino,

12.IX.

Gwardia Koszalin o Kolejarz Białogard,
Budowlani Człuchów — Spójnia Koszalin
Kolejarz Słupsk — Gwardia Słupsk,
Spójnia Szczecinek — Spójna Złotów,
Kolejarz Szczecinek ■— Spójnia Karlino,
Start Koszalin a- Kolejarz Darłowo,
Unia Połczyz a- Kolejarz Swldwl>-

19.lX.

Kolejarz Szczecinek a- Unia Połczyn,
Spójnia Koezalln a- Gwardia Koszalin,
Kolejarz Białogard — Start Koszalin,
Kolejarz Darłowo te Kolejarz Słupsk,
Spójnia Złotów — Budowlani Człuchów,
Spójnia Karlino a- Gwardia Słupsk,
Spójnia Szczecinek — Kolejarz Świdwin.

26.IX.

Gwardia Słupsk •- Spójnia Szczecnek,
Kolejarz Szczecinek » Kolejarz Świdwin,
Kolejarz Darłowo » Spójnia Koszalin,

Budowlani Człuchów — Kolejarz Białogard.
Kolejarz Słupsk •w Unia Połczyn,
Gwardia Koszalin Spójnia Złotó* 

te spójnia Karlmgtart Koszalin


